
Spravodaj c 102 
Motto pre Spravodaj c 101:  
"Slovensko jest prastara kulturni zeme - jeho vytvarna kultura lidova jest proste a 
doslova jedinecna v Evrope, jez nema sobe rovne. Vsem, kdoz jdou na Slovensko, rad 
bych zduraznil, ze vstupuji na pudu posvecenou velkou tvorbou, utrpenim, praci, 
heroismem minulosti a pritomnosti a ze se slusi spise nez uciti a opravovati, pozorovati a 
uciti se. Do zeme Hviezdoslavovy a Stefanikovy jest treba vstupovati s hlavou odkrytou a 
mluviti septem." 

F.X.Salda, Kriticke projevy  20. zvazok 
+++++++++++++++++++++++ 

Motto pre Spravodaj c. 102: "Slovaci maji naprosto nezdolatelnou zeleznou vuli, prosli 
obrovsky tezkym zivotem a to  tam geneticky v nich je. Vy jste nezlomni, neznicitelni, 
nejde to! Nikdo Vas  neznicil! Presto, ze jste prodelali strasnou dobu. Ne dobu nekolik 
let, ale celych staleti. Kolik Slovaku odeslo, jaky to byl obrovsky geneticky odliv, a 
presto, tady ty prvky geniality, houzevnatosti nezlomnosti, pracovitosti ty tady jsou. Na 
tom je potreba stavet.  
Neznam lepsi narod, ktery by ... snad tak kousek ty Moravy to moravske Slovacko, to by 
se Vam  tak mohlo vyrovnat.  
Ale Vas drzely taky nad vodou Vase povesti, Vase pohadky, Vase vira, Vase 
prenadherni pisnicky." 

Prof. Josef Wagner-cesky zoolog v relacii  SRo Luby Sajdovej 
+++++++++++++++++++++++ 

- 10. 1. 2011 o 18:30 hod. v Evanjelizačnom centre QUO VADIS  Farnosti Najsvätejšej 
Trojice, Hurbanovo námestie v Bratislave. Ako môže pravda oslobodzovať ?  Prednášať 
bude Mgr. Ing. Štefan Šrobár, CSc. 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

- 13. januára 2010, stvrtok, 17.00 hod. DK Dubravka, Mala Sála, 
Saratovska 2, „K výročiu vzniku Slovenskej republiky“, Marian 
Tkáč – predseda Matice slovenskej, Nehladajme co nas rozdeluje, 
hladajme co nas spaja. Organizuje MO Matice slovenskej 
Dubravka. 

+++++++++++++++++++++++ 

- 11.1.2011, 16.00 hod. STEVEN HORWITZ  /St. Lawrence University, USA/ Téma: 
KAPITALIZMUS A RODINA Záujem o účasť na podujatí potvrďte e-mailom na 
conservative@institute.sk najneskôr do utorka 11. januára 2011 do 16.00 hod. (na prednášku 
v Banskej Bystrici o deň neskôr). 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

- 12. 1. 2011 o 18:00 hod. Krízy v živote človeka - cesta k sebapochopeniu  
 na Zrínskeho ulici č. 2 v Bratislave.  Prednášať bude Mgr. Ing. Štefan Šrobár, CSc. 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

- Štvrtok, 13. januára 2011 o 18. hodine Rakúske kultúrne fórum Bratislava  
Mózartova sála  Ventúrska 10, 811 01 Bratislava 



+++++++++++++++++++++++++++++ 

- Pondelok, 24. januára 2011 o 19.09 hodine Café Scherz, Partizánska 2, 811 03 Bratislava 
„Odyseus sa nevrátil“ je pravdivý príbeh o láske, morálke a vernosti. Hra je monológ pre starú 
dámu,  ktorá aj napriek mnohým osudovým ranám a jej pokročilému veku nestratila radosť zo 
života.  Rozpráva svoj príbeh o jej vzťahoch k trom mužom imaginárnej študentke 
psychológie, ktorá píše  diplomovú prácu o láske a erotike v zrelom veku.   Hra mala 
premieru v nemcine v Bonne, Nemecko, v anglictine v New Yorku, USA a  v slovencine 
v Piešťanoch. www.zdenkabecker.at 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

-28. februára 2011.   VÝZVA – Dráma 2010 

Divadelný ústav Bratislava vyhlasuje už jedenásty ročník súťaže pôvodných dramatických 
textov – divadelných hier v slovenskom a českom jazyku – DRÁMA 2010. 

Súťaž Dráma je dlhoročný projekt Divadelného ústavu, ktorý sa komplexne venuje podpore 

súčasnej dramatickej tvorby, vydávaniu a uvádzaniu súčasných pôvodných textov, 

podnecuje vznik nových hier etablovaných autorov a motivuje mladých autorov a študentov 

k tvorbe dramatických textov. Pre dramaturgov slovenských divadiel je prehliadkou 

noviniek na poli pôvodnej tvorby.  

Uzávierka súťaže je 28. februára 2011.  
Autor víťazného textu získa finančnú prémiu 1 000 €. 
Partnerom súťaže je Slovenský rozhlas, ktorý udeľuje špeciálnu cenu – Rozhlasové 
naštudovanie textu v Rádiu Devín v roku 2011. Cena Slovenského rozhlasu je nezávislá od 
rozhodnutia poroty DRÁMA 2010. 
Texty finalistov súťaže budú publikované v zborníku Dráma 2010 a na internetovej stránke 
Divadelného ústavu. 
Vyhlásenie výsledkov súťaže prebehne počas záverečného ceremoniálu 7. ročníka festivalu 
NOVÁ DRÁMA / NEW DRAMA dňa 21.5.2011 spolu s verejnou prezentáciou textov 
prostredníctvom inscenovaného čítania Trojboj.  
Podmienky súťaže: 
Súťaž je anonymná. 
Text zaslaný do súťaže DRÁMA 2010 nemôže byť do vyhlásenia výsledkov nikde 
publikovaný, inscenovaný a ani inak prezentovaný.  
Text nemôže byť dramatizáciou alebo rozhlasovou hrou. 
Neoznačené dramatické texty posielajte v jednom výtlačku a v digitálnej podobe na CD 
na adresu: 
Divadelný ústav 
Jakubovo nám. 12 
813 57 Bratislava 
heslo „DRÁMA 2010“ 
Do obálky s textami vložte zalepenú obálku s vyplnenou prihláškou, ktorá je k dispozícii 
na internetovej stránke http://www.theatre.sk/sk/02/0302-drama-2010.htm. 
Texty prijaté do súťaže sa nevracajú.  
Bližšie informácie o súťaži:     Katarína Ďurčová   katarina.durcova@theatre.sk    02/2048 
7600 



+++++++++++++++++++++++++++++ 

- Japonsky filmovy festival - pozvanka od velvyslanectva Japonska 
Vážení priatelia filmu, Japonska a členovia SAKURA klubu,  
veľvyslanectvo Japonska v SR si Vás dovoľuje pozvať na podujatie  
„ Japonský filmový festival 2011 “  
Festival je organizovaný Veľvyslanectvom Japonska v SR a The Japan 
Foundation v spolupráci s kinom Mladosť. Podujatie prebehne nasledovne:  
(1)    Termín konania:              12. – 14. január 2011  
(2)    Miesto konania:                kino Mladosť, Hviezdoslavovo nám. 17, 
Bratislava  
(3)    Vstupné:                            vstup voľný  
Program festivalu:  
12. január  
17.00  
Scény pri mori (Ano natsu, ichiban shizukana umi)  
12. január  
19.30  
Boží meč (Kamui no ken)  
13. január  
17.00  
Zjazvení anjeli (Kizu darake no tenshi)  
13. január  
19.30  
Mladosť slečny Etsuko Kamiya (Kamiya Etsuko no seishun)  
14. január  
18.00  
Bez zábran (Kuraimazu hai) 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

- Oznam. Pred budovou maďarského parlamentu bude 14. januára od 18. hodiny 
zhromaždenie sympatizantov slobody tlače. Prítomní budú žiadať, aby vláda stiahla mediálny 
zákon účinný od 1. januára, ktorý nastoľuje cenzúru, a aby zaručila slobodu tlače v Maďarsku. 
Organizátori pozývajú každého, kto so zákonom nesúhlasí a je presvedčený, že tento zákon 
obmedzuje slobodu prejavu a slobodu tlače.  
Zhromaždenie bude mať občiansky charakter bez straníckych tričiek.  
Heslá zhromaždenia sú: 
Nechceme cenzúru! Nechceme opäť počúvať Slobodnú Európu! Chceme mediálny zákon 
zaručujúci slobodu prejavu a slobodu tlače! 
Vítaní sú aj slovenskí novinári, ktorí podporia maďarských kolegov a budú o priebehu 
zhromaždenia informovať. 
Prípadné ďalšie informácie a oznámenie o účasti na: addahangod@gmail.com 
Ak sa nemôžete osobne zúčastniť na zhromaždení, no chceli by ste vyjadriť podporu 
maďarským kolegom, môžete tak urobiť podpísaním petície, ktorá požaduje dodržiavanie 
základných ľudských práv v súvislosti s nedávno prijatým „náhubkovým“ zákonom 
v Maďarsku, je to možné na internetovej stránke http://szabadsajto.com/manifesto 
Petícia je zverejnená v maďarskom a anglickom jazyku. 
To akoze mame ist do Budapesti protestovat? To niekto chce aby zo Slovenska nik tuto akciu 
nepodporil, inak by takyto oznam dal so stretnutim pred madarskym velvyslanectvom! 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

- Streda, 26. 1., 13.00 h 
SYSTEMATICKÁ OBNOVA  AUDIOVIZUÁLNEHO DEDIČSTVA SLOVENSKÉHO FILMOVÉHO ÚSTAVU 
Workshop spojený s prezentáciou informačného systému SK CINEMA  Prednášková 



sála, Ventúrska 11 Usporiadateľ: Slovenský filmový ústav Vstup na pozvánky 
++++++++++++++++++++++++++++++ 

- Štvrtok, 27. 1., 13.00 h HOLOKAUST Stretnutie pri príležitosti 
Medzinárodného dňa  

spomienky na obete holokaustu Seminárna sála, Klariská 5 
Usporiadatelia:  Univerzitná knižnica v Bratislave  

– Informačné a dokumentačné stredisko UNESCO 
Nadácia Milana Šimečku 

++++++++++++++++++++++++++++++ 
- Štvrtok, 27. 1., 18.00 h SLOVO KU KNIHE Antonello Biagini – Miroslav Musil: 
Milan Rastislav Štefánik  vo svetle talianskych archívov Prezentácia knihy 

za účasti autorov 
Prednášková sála, Ventúrska 11 

Usporiadatelia: 
Univerzitná knižnica v Bratislave  

Ministerstvo zahraničných vecí Slovenskej republiky 
- Diplomatické múzeum 

Veľvyslanectvo Talianskej republiky v Slovenskej republike, Taliansky 
kultúrny inštitút v Bratislave, Nadácia pre záchranu kultúrneho dedičstva 

++++++++++++++++++++++++++++++ 
- Pripravujeme  Štvrtok, 17. 2., 19.00 h SALÓN U LISZTA Tália na vidieku 
Štyridsiata tretia časť programového cyklu Ján Greššo, riaditeľ Divadla 
Andreja Bagara, Nitra Emil Nedielka, riaditeľ Divadla Jána Palárika, Trnava 
František Výrostko, riaditeľ Komorného divadla, Martin 
Hostiteľ večera: Stanislav Bachleda, publicista  
Prednášková sála, Ventúrska 11 
Usporiadatelia: 
Univerzitná knižnica v Bratislave – Multifunkčné kultúrne centrum 
Umelecká agentúra ABA 
Vstupenky sú pre verejnosť k dispozícii v utorok, 15. 2., v čase 13.00 h – 
17.00 h vo Výstavnej sále, Michalská 1 

++++++++++++++++++++++++++++++ 
UNIVERZITNÁ KNIŽNICA V BRATISLAVE 
M u l t i f u n k č n é  k u l t ú r n e  c e n t r u m 

 J A N U Á R    2 0 1 1  

++++++++++++++++++++++++++++++ 
- Štvrtok, 13. 1., 14.00 h MICHAIL IVANOVIČ GLINKA:  RUSLAN A ĽUDMILA  (1. 
časť)      DVD prezentácia opery pre členov Klubu priateľov opery SND Seminárna sála, 
Klariská 5 
Usporiadatelia:  
Univerzitná knižnica v Bratislave – Multifunkčné kultúrne centrum, Klub priateľov opery 
Slovenského národného divadla, člen Medzinárodnej asociácie operných klubov FEDORA 

++++++++++++++++++++++++++++++ 
- Utorok, 18. 1., 19.00 h ZÁHRADA  Hovory o kultúre a kriku doby. Časť šiesta 
 Téma: Hľadanie dokonalého jazyka 
Eva Palkovičová, prekladateľka, Igor Farkaš, odborník na umelú inteligenciu a neurovedy ,  
Juraj Bándy, teológ, šéf tímu ekumenického prekladu Biblie 
Koncepcia a moderovanie: Peter Michalík, Veronika Dianišková 
Súčasťou podujatia bude ochutnávka čajov v podaní čajmajstrov z Tea4u 
Prednášková sála, Ventúrska 11 
Usporiadatelia: 
Univerzitná knižnica v Bratislave – Multifunkčné kultúrne centrum 
Umelecká agentúra Slovkoncert  



Vstupenky sú pre verejnosť k dispozícii v piatok, 14. 1.,   
v čase 13.00 h – 17.00 h vo Výstavnej sále, Michalská 1 
Rezervácia: zahrada.ulib@gmail.com 

++++++++++++++++++++++++++++++ 
- Streda, 26. 1., 13.00 h SYSTEMATICKÁ OBNOVA AUDIOVIZUÁLNEHO 
DEDIČSTVA SLOVENSKÉHO FILMOVÉHO ÚSTAVU 
Workshop spojený s prezentáciou informačného systému SK CINEMA  
Prednášková sála, Ventúrska 11 
Usporiadateľ: Slovenský filmový ústav, Vstup na pozvánky 

++++++++++++++++++++++++++++++ 
- Štvrtok, 27. 1., 13.00 h HOLOKAUST 
Stretnutie pri príležitosti Medzinárodného dňa , spomienky na obete holokaustu 
Seminárna sála, Klariská 5 
Usporiadatelia:  Univerzitná knižnica v Bratislave ,  Informačné a dokumentačné stredisko 
UNESCO, Nadácia Milana Šimečku 

++++++++++++++++++++++++++++++ 
- Štvrtok, 27. 1., 18.00 h SLOVO KU KNIHE, Antonello Biagini – Miroslav  Musil: 
Milan Rastislav Štefánik,  vo svetle talianskych archívov 
Prezentácia knihy za účasti autorov Prednášková sála, Ventúrska 11 
Usporiadatelia: 
Univerzitná knižnica v Bratislave , Ministerstvo zahraničných vecí Slovenskej republiky 
Diplomatické múzeum, Veľvyslanectvo Talianskej republiky v Slovenskej republike 

Taliansky kultúrny inštitút v Bratislave, Nadácia pre záchranu kultúrneho dedičstva 
++++++++++++++++++++++++++++++ 

- Štvrtok, 17. 2., 19.00 h 
 SALÓN U LISZTATália na vidieku 
Štyridsiata tretia časť programového cyklu Ján Greššo, riaditeľ Divadla Andreja Bagara, Nitra 
Emil Nedielka, riaditeľ Divadla Jána Palárika, Trnava, František Výrostko, riaditeľ 
Komorného divadla, Martin, Hostiteľ večera: Stanislav Bachleda, publicista                                  
Prednášková sála, Ventúrska 11 
Usporiadatelia: 
Univerzitná knižnica v Bratislave – Multifunkčné kultúrne centrum, Umelecká agentúra ABA, 
Vstupenky sú pre verejnosť k dispozícii v utorok, 15. 2.,  v čase 13.00 h – 17.00 h vo 
Výstavnej sále, Michalská 1 

++++++++++++++++++++++++++++++ 
- 21.-23.1.2010 seminár  Podháska. Cena ubytovania na noc je 15 euro, stravu si hradí každý 
účastník sám. Dôležité témy pre Slovensko. Akutne temy: romska /kriminalita, madarska, 
unik mozgov /mladi - Slovaci v zahranici, nezamestnanost, porodnost, vzdelanost a kulturnost, 
podnikavost /tvorivost, historicke seba/vedomie, zivotna uroven, kapital, medzinarodne 
postavenie, eticky a hodnotovy kod /tradicia-moderna,  

+++++++++++++++++++++++ 
Dúchanie do pahrieb 

Vladimír Mináč 
Boli sme pohraničníkmi jednej civilizácie; Chodovia Európy. Nezastavili 
sme ani Tatárov ani Turkov (a iných Polovcov) mečom a hrdinstvami, ale 
tým, že sme trvali. Poddajnosť, z ktorej nás mnohí upodozrievali a z ktorej 
sa niekedy upodozrievame aj my sami, je len prejavom tejto vytrvalej, 
tichej, a predsa vzdorujúcej sily; je to múdrosť, ktorú si podvedome 
prinášame z dejín, ustavičná prítomnosť skúsenosti. 



Prirodzene, táto vzdorujúca poddajnosť nie je jediným znakom nášho 
národného charakteru; na druhej strane mince je chuť k násiliu. Vždy 
vtedy a vždy tam, kde už nebolo čo stratiť, iba najhlbšiu hĺbku pokorenia, 
iba rabstvo a neuveriteľnú biedu, zdvíha sa ruka k úderu: spas dušu, kto 
môžeš! Zbojníčenie, jánošíčenie sa zďaleka neskončilo v 18. storočí, ale trvá 
v nás ako náklonnosť k individuálnej vzbure, ako chuť zmeniť sudbu 
cápaním po papuli, ako viera, že možno zmeniť svetské poriadky na náš 
vlastný poriadok jediným úderom alebo pichnutím noža. Aj v ľudovej 
poézii a povestiach, aj v modernej národnej literatúre sa násilie 
prenasledovaného, násilie otroka nielen ospravedlňuje, ale aj ospevuje: je to 
prirodzená a temer aj jedine mysliteľná cesta za spravodlivosťou. 
V odvekej porobe čujne drieme večný dravec vzbury. Každá takáto 
spontánna vzbura - masové sedliacke vzbury, ba aj robotnícke nepokoje 
boli viac spontánne ako organizované - sa skončila tragicky. Nikdy sme 
nezvíťazili, nikoho si nepodrobili, nič sme nezískali: vchádzame do slobody 
cez dlhý rad porážok. Na hrdinské gestá sme hrdí; ale vďační musíme byť 
tým, ktorí stavali domy. 
Prichádzame z hlbín: akoby sme, podobní slovenským lesom, vyrastali zo 
zeme: neúnavne a neodvolateľne. Historicky sme plebejci - neviem, ktorý 
moderný národ je plebejský v takej čistej podobe ako my. Napriek 
porážkam je náš pohyb nepretržitým a viditeľným zdvihom, ešte raz: 
prichádzame z hlbín. V našej krajine dlho vládli Nemci; mestá, remeslá, 
bane, všetko, čo bolo na dačo súce, držali v rukách od tatárskeho vpádu až 
do 17. storočia. Naše stredoveké mestá boli pre domorodcov - teda pre nás - 
zakázaným pásmom práve tak, ako boli napríklad v Číne exteritoriálne 
územia kolonistov zakázaným pásmom pre Číňanov. Ale: „Na začiatku 17. 
storočia totiž konečne zrušili sa nemecké privilégiá a Slováci svojou 
prirodzenou váhou začali vytískať i troviť Nemcov Všimnite si, že sme proti 
Nemcom nevyhrali mečom a vzburou, ale „prirodzenou váhou"; 
nepodrobili sme si  ich, ale pohltili sme ich, či aby som použil citovaného 
Škultétyho - „strovili" sme Nemcov: ó hladné, no zdravé žalúdky plebejcov! 
Ak sú dejiny dejinami kráľov a cisárov, vojvodcov a kniežat, víťazstiev a 
dobytých území, ak sú dejiny dejinami násilia, lúpeže a vykorisťovania, 
potom nemáme dejín, aspoň nie sme ich podmetom. Ale ak sú dejiny 
civilizácie dejinami práce, dejinami prerušovanej, ale vždy znovu a znovu 
víťaziacej stavby, potom sú to aj naše dejiny. Sme národ staviteľov nielen, v 
metaforickom, ale aj v skutočnom slova zmysle: vystavali sme ako murári, 
murárski majstri a šichníci aj Viedeň aj Pešť, pomáhali sme stavať mnohé 
cudzie mestá: nerozrumili sme ani jedno. 
Nie sme národ holubičí, sme národ plebejský: pána mať je neprávosť, no 
väčšia byť pánom! Možno, že je to cnosť z núdze; keďže sme nemali nádej 
byť pánmi, opovrhovali sme možnosťou stať sa nimi. Lenže všetky 



skutočné cnosti sú cnosťami z núdze, cnosťami z prinútenia: na takýchto 
cnostiach stojí práve budova civilizácie. 
Viem, že náš prínos do dejín sveta je skromný. Ale ak sa raz budú merať 
dejiny civilizácie spravodlivo, čo značí podľa 
práce, ktorú kto do nich vložil, potom sa nemusíme báť: narobili sme sa aj 
vyše práva. Nemáme čo smútiť za takzvanou „veľkou" históriou: je to 
história veľkých lúpežníkov. 
Teraz nás nikto nevyháňa: vyháňame sa sami od seba. A vy za nič nemáte 
nás, vyčítal kedysi básnik iným národom; pomaly to budeme musieť začať 
vyčítať sami sebe. Junač sa roztráca i naďalej, ibaže sa roztráca ináč. Naše 
sebavedomie, naša hrdosť - pokiaľ existuje - nemá nijaký obsah: je to len 
krčmové gesto. V podvedomí, najmä v podvedomí mladej inteligencie 
pracuje strach, že neznačíme nič a nič nebudeme nikdy značiť. A teda 
chceme niečím byť, niečo značiť aj za cenu, že nebudeme sami sebou. „Od 
veľkej radosti, že môžu po svete lietať, ani nevedeli, kde idú. Chodili z 
krajín do krajín, ďaleko-široko, že už ani nevedeli, odkiaľ boli vyšli“ (Zlatý 
kľúč.) 
Ako temer každá veta v ľudových rozprávkach, aj táto má svoju hĺbku a 
mnohoznačnosť. Naozaj, vieme, odkiaľ sme vyšli? A tak veľmi nám to 
treba vedieť, aby sme zvedeli, čo sme a čím chceme byť! 
Ak, pravda, nechceme byť, ako to povedal Hurban, „hromádkou koží 
otrockých". 
(Úryvok z eseje Dúchanie do pahrieb z knihy Vladimíra Mináča Súvislosti) 

+++++++++++++++++++++++ 

Vandali opäť poškodili sochu svätých Cyrila a Metoda v Komárne 

7. januára 2011 - (tasr) 
Neznámi vandali už druhýkrát poškodili sochu svätého Cyrila a Metoda, ktorá od leta 
minulého roka stojí na kruhovom objazde na Kossuthovom námestí v Komárne. „Po prvý raz 
ju obliali 19. decembra. Farba sa však, našťastie, dala zmyť vodou. Teraz ju už poliali 
acetónovou farbou, ktorej ekologické odstránenie bude oveľa náročnejšie,” uviedol pre TASR 
predseda Matice slovenskej (MS) v Komárne Jozef Černek. Vandali okrem toho porušili aj 
mramorovú tabuľu pod súsoším. Po viacerých úderoch kladivom z nej odbili rohy a poškodili 
ju tak, že ju bude treba vymeniť. Polícia už skutok prešetruje, za výtržníctvo a poškodzovanie 
cudzej veci hrozí páchateľovi jeden rok väzenia. Podľa Černeka sa škody vyšplhajú na 
niekoľko tisíc eur. „Podľa polície dopadlo na tabuľu aspoň 20 úderov. To znamená, že 
páchateľ bol dostatočne motivovaný alebo dostatočne šialený, aby si dal námahu a 
nezmyselne poškodil súsošie. My tento skutok vnímame stále iba ako prejav sprostého 
vandalizmu, ktorý vyplynul z nerozumných vyhlásení politikov na jednej i druhej strane. V 
tomto prípade však už ide o vážne poškodenie súsošia i tabule pod ním. Odstránenie 
následkov tohto skutku tak vôbec nebude lacné,” skonštatoval Černek. Na mieste už boli aj 
predstavitelia Slovenskej správy ciest (SSC), ktorej podstavec pod súsoším patrí. Či SSC 
nájde peniaze na výmenu mramorovej dosky s rozmermi 130 krát 160 centimetrov zatiaľ nie 
je jasné. Podľa Černeka už MS rokovala o situácii aj s Okresným riaditeľstvom Policajného 
zboru v Komárne. „Dostali sme prísľub, že tento priestor bude v budúcnosti monitorovaný 



bezpečnostnými kamerami. Dúfame, že sa tak riziko podobných vandalských činov zníži, 
prípadne bude reálnejšia šanca na dolapenie vandalov,” dodal Černek. 
–––––––––––––––––- 
Vec by mala byt jednoducha. V Ustave SR sa hovori, ze dnesna SR sa hlasi ku 
Cyrilometodskemu dedicstvu. Spinave antislovenske a antieuropske necivilizovane charaktery 
vlastne sa takto vysmiali a pospinili zakladnu na ktorej stohji slovenska statnost a Ustavu SR. 
Je to protistatny cin! 
Teda, parlament a vlada SR je povinna vypatrat zlocinitelov a poslat ich do basy a zaplatit 
skody. To nie je zalezitost nejakeho mestanostu, to je zalazitost NRSR a vlady SR. Vieme, ze 
tato vlada SR nedba na statnost naroda, ani na dedicstvo naroda. Ak sa vlada neujme veci, MS 
musi ziadat takuto akciu od SR! Pan prezident Gasparovic dufam, ze bude mat odvahu a ozve 
sa patricnym sposobom.  Vdaka Bohu, dnes je na cele MS clovek, ktory nespi s otvorenymi 
ocami.    Madaroni su pliaga Strednej europy. Je to mentalne chori narod! 

+++++++++++++++++++++++ 
http://jezuiti.sk/index.php?stranka=ktosme_aktuality&tab=aktuality&idc=1212&hp=ok 

 
Zomrel P. Aurel Štefko SJ (1.6.1950 – 7.1.2011) 

Drahí priatelia, v kresťanskej viere a nádeji vám oznamujeme 
smutnú správu, že náš spolubrat P. Aurel Štefko SJ, kňaz 

Spoločnosti Ježišovej, už nie je medzi nami. 

Zomrel pri tragickej nehode v centre Bratislavy, ako 
chodca ho zrazilo dodávkové auto pri cúvaní. Tragédia sa 

stala  7.1.2011 približne o 8.30 na Radničnej ulici pri 
Hlavnom námestí. 

Páter Aurel skonal na mieste nešťastia. Rehoľný spolubrat mu 
udelil podmienečnú absolúciu. 

Otec Aurel zomrel vo veku 60 rokov. Pamätajme  na neho v modlitbe, nech ho Pán, ktorému 
verne slúžil, láskavo prijme ku sebe. 

V mene smútiacich spolubratov 

J. Bartkovjak SJ, sócius provinciála 

ŽIVOTOPIS pdf 

P. Aurel Štefko SJ (1. 6. 1950 Vrbové – 7. 1. 2011 Bratislava) 

Rehoľný kňaz, lekár, docent teológie 

 Narodil sa 1. júna 1950 vo Vrbovom pri Piešťanoch. Pochádzal z učiteľskej rodiny ako druhý 
v poradí z troch bratov. V rodnom mestečku prežil svoje detstvo a absolvoval povinnú 

školskú dochádzku. Po maturite na SVŠ v Piešťanoch, kam sa rodina presťahovala v r. 1965, 
študoval v r. 1968 - 1974 na Lekárskej fakulte Univerzity Komenského v Bratislave. Ako 
lekár-stomatológ nastúpil do OÚNZ v Trnave. Už na konci štúdia sa v ňom ozvala túžba z 
detstva byť kňazom. Vstup do seminára nebol možný. Vtedy sa dostal do kontaktu s tajne 



pôsobiacimi rehoľnými kňazmi - jezuitmi. Rozhodnutie pre rehoľný život v ňom dozrelo po 
skončení základnej vojenskej služby a v r. 1976 požiadal o prijatie do Spoločnosti Ježišovej. 

Dňa 31. 7. 1976 začal dvojročný noviciát a v r. 1978 zložil prvé rehoľné sľuby. Po 
základných teologických štúdiách prijal kňazskú vysviacku 19. 11. 1983 v Novej Lehote z rúk 
biskupa Petra Dubovského SJ. Rehoľnú a kňazskú formáciu absolvoval tajne, popri civilnom 

zamestnaní. V r. 1975-1990 pracoval ako zubný lekár v trnavskom zdravotnom obvode: v 
Trnave, Jaslovských Bohuniciach a v okolí  Smoleníc. Svoje kňazstvo mohol zverejniť až v 

roku 1990. V r. 1990-91 bol kaplánom v Banskej Bystrici – Radvani a v r. 1991 ho 
banskobystrický biskup Mons. Rudolf Baláž menoval za dekana v Banskej Bystrici. Túto 

službu vykonával do r. 1993, keď sa z rozhodnutia rehoľných predstavených stal 
predstaveným bratislavskej komunity jezuitov. Rehoľnú profesiu slávnostných sľubov zložil 

10. 12. 1995 v Bratislave. Pol roka vykonával pastoračnú službu v Kanade, v slovenskej 
farnosti sv. Cyrila a Metoda v meste Mississauga - Toronto. 

Po návrate do Bratislavy v r. 1996 prednášal morálnu teológiu na Teologickej fakulte 
Trnavskej Univerzity a bioetiku na Ústave medicínskej etiky a bioetiky na Inštitúte ďalšieho 
vzdelávania lekárov v Bratislave. Prednášal aj na Pedagogickej fakulte TU a sporadicky aj na 

právnických fakultách TU a UK. V r. 2003 sa habilitoval ako docent v odbore katolícka 
teológia. Publikoval odborné články a je autorom kníh „Eutanázia z pohľadu katolíckej 

morálky“ (1998) a „Dôstojnosť človeka v starobe, chorobe a zomieraní“ (2003). Ako kňaz a 
spovedník pôsobil v Bratislave v Jezuitskom kostole, v Kaplnke sv. Ladislava v Primaciálnom 

paláci, v kostoloch Uršulínok a Notre Dame. Od roku 2009 pracoval na príprave procesu 
blahorečenia Tomáša a Františka Munkovcov ako vicepostulátor zo strany rehole. 

P. Aurel odišiel neočakávane uprostred pastoračnej a odbornej aktivity, vo veku 60 rokov. 
Dňa 7. januára 2011 utrpel v centre Bratislavy tragické zranenie automobilom, ktorému na 

mieste podľahol. 

Láskavý Pane, prijmi svojho verného služobníka do radosti! 

+++++++++++++++++++++++ 
http://brada.blog.sme.sk/c/249553/Ako-sudruhovia-z-STV-chceli-zo-mna-Jozka-Pucika-
urobit.html 

Ako súdruhovia z STV chceli zo mňa Jožka Púčika urobiť 

Televízni novinári, ktorí chcú robiť investigatívnu publicistiku na Slovensku, to nemajú 
vôbec jednoduché. Momentálne ju ani nemajú kde realizovať. Počas posledných dvoch rokov 
postupne zanikli relácie Čierny Peter (Televízia TA3) a Paľba (Televízia Markíza), relácia 
Reportéri Slovenskej televízie bola spútaná do neškodnej podoby. Dôvodom je aj silný vplyv 
záujmových skupín, ktorým zverejňovanie rôznych ekonomických machinácií prirodzene 
prekáža. Unikátna je ale situácia v STV, kde proti novinárom dlhodobo bojoval "z vnútra" 
vlastný manažment. Po spojení Slovenskej televízie so Slovenským rozhlasom a odchode 
Štefana Nižňanského z čela STV vzniká priestor aj pre návrat relácie Reportéri k slobodnejšej 
podobe. Či sa tento priestor podarí využiť bude záležať na novom vedení spojenej inštitúcie. 
Rizikom je budúca voľba šéfa Rozhlasu a televízie Slovenska priamo parlamentom. 

Keď sviečka zhasla, môžeme zasvietiť 

 



Sviečka Štefana Nižňanského vo funkcii generálneho riaditeľa Slovenskej televízie 
definitívne dohorela. Ako redaktor relácie Reportéri STV sa po jeho odchode pokúsim 
v blízkej budúcnosti v niekoľkých úvahách popísať udalosti, ktoré mali dopad na tých 
novinárov, ktorí sa snažili za každú cenu dodržiavať princípy nezávislosti novinárskej tvorby. 
Nie všetko sa ale dá zverejniť na blogu. Štefan Nižňanský je totiž známy vyhrážkami voči 
kritikom, či už ide o podávanie žalôb alebo trestných oznámení. Nedávno tak podal 
nezmyselné trestné oznámenie na herečku Zuzanu Fialovú, ktorá len inými slovami 
pomenovala to, čo je už dlho verejným tajomstvom - že sa v Slovenskej televízii divne narába 
so štátnymi financiami veľkého rozsahu. 

V tejto situácii treba povedať, že primitívna cenzúra znemožnila v relácii Reportéri zverejniť 
viaceré dôležité kauzy, ktoré mali dopad na verejné financie (napríklad kauza zvolenského 
mäsokombinátu a zmiznutia štátnych hmotných rezerv za 200 miliónov korún, kauza 
vyšetrovania podvodu s pozemkami v Michalovciach, hospodárenie a investovanie štátneho 
podniku Bratislavská teplárenská, a. s. a podobne). Aktéri týchto káuz si mohli vďaka dobrým 
kontaktom v spriaznených politických stranách alebo aj priamo v STV oddýchnuť. Úzka 
skupina inak veľmi neschopných ľudí, dosadená do niektorých vedúcich pozícií v STV po 
príchode Štefana Nižňanského, tak ignorovala verejný záujem a bránila novinárom plniť 
základné poslanie verejnoprávnej televízie. Niektorí novinári v relácii Reportéri sa navyše 
stali predmetom dlhodobého pranierovania zo strany nadriadených. A to hlavne v prípadoch, 
keď sa postavili proti cenzúre alebo odmietli spracovať účelovo motivované reportáže na 
objednávku manažmentu. 

Štefan Nižňanský začal verejne slovne útočiť na vlastných reportérov prakticky hneď po 
nástupe do funkcie. Zatiaľ čo v Českej televízii „svojich novinárov" voči tlakom z 
vonkajšieho prostredia starostlivo chránia, technológia uplatňovania moci v STV sa zamerala 
na „boj s vnútorným nepriateľom". Niektorí reportéri tak museli venovať viac energie boju o 
zachovanie si profesionálnej cti, ako samotnej práci. Proti verejnému ohováraniu zo strany 
manažmentu sa pritom redaktori rovnako verejne brániť nemohli, pretože by ich vyhodili za 
„vynášanie interných záležitostí" a „poškodzovanie záujmov STV". Rada Slovenskej televízie 
o tieto záležitosti (podozrenia z cenzúry, porušovanie zákona a podobne) neprejavovala 
záujem takisto s tým, že ide o interné záležitosti STV. 

V mojom prípade vnútorné útoky vyvrcholili trestným oznámením, ktorému predchádzal 
nátlak zo strany mojich nadriadených v súvislosti s pozemkovými machináciami vo Veľkom 
Slavkove. 

Ako za socializmu ... 

V dôsledku  „pacifikácie" relácie Reportéri sa na verejnosť nedostali viaceré investigatívne 
zistenia, ktoré by však verejnoprávna televízia tajiť nemala. V takej situácii  je len otázkou 
času, kedy novinárom dôjde trpezlivosť.  Pred pár mesiacmi som sa tak dostal ku kauze 
Veľký Slavkov II, v ktorej môže Slovenský pozemkový fond (SPF) prehrať na súde 100 
miliónov eur  za údajne zmarenú investíciu, ktorej náhradu si uplatňuje istá schránková 
cyperská spoločnosť. Všetko sa to deje za veľmi čudných okolností. „Verejnoprávna" STV mi 
však opakovane tému odmietla povoliť nakrúcať. Ide pritom o obrovské verejné zdroje (po 
prepočte na starú menu sú to 3 miliardy Sk), v prípade sú zainteresovaní vplyvní 
veľkopodnikatelia aj vysoko postavená osoba v oblasti súdnictva (jej meno zatiaľ nemôžem 
zverejniť). Keďže iné médiá o priebehu kauzy nevedeli, bolo mojou povinnosťou tieto 



zistenia zverejniť a na závažné skutočnosti upozorniť aj ďalších novinárov. Odkazy na tému 
Veľký Slavkov II uvádzam takisto pod týmto článkom. 

Po napísaní série článkov o kauze Veľký Slavkov II na blogu denníka Sme, z ktorých čerpali 
aj ostatné médiá, som sa v Slovenskej televízii už v máji 2010 dočkal hrubých vyhrážok. Mal 
som prestať písať, pretože údajne urážam štátne inštitúcie a ako zamestnanec STV nemám 
právo blogovať. Dopúšťam sa vraj hrubého porušenia pracovnej disciplíny a to je aj dôvod na 
okamžité skončenie pracovného pomeru. Po mojej námietke, že už dlhšiu dobu žijeme v 
demokratickom štáte, že žiadne predpisy v STV mi blogovať nezakazujú, že právo na slobodu 
prejavu mi zaručuje článok 26 Ústavy SR a že ten istý článok ústavy zaručuje aj právo 
verejnosti na informácie, mi bolo odporučené, aby som sa radšej venoval  „písaniu o 
psychológii". Dôvodom celého cirkusu malo byť to, že sa na moje blogy v STV sťažoval 

jeden pán minister, ktorého meno zatiaľ nezverejním, ktorý však veľmi dobre rozumie tomu, 
o čo v kauze Veľký Slavkov II ide. Smutné je ale to, že podľa predstáv v STV som nielenže 
o danej kauze nemal nakrúcať reportáž, ale som o svojich zisteniach nemal verejnosť vôbec 
informovať. Súdny boj o 100 miliónov štátnych eur by tak ale prebiehal potichu a bez 
verejnej kontroly. 

O ďalšom hrubom nátlaku zatiaľ pomlčím. Krátko po tom, čo som sa o priebeh kauzy ďalej 
zaujímal, som sa však ako jediný reportér relácie dostal na listinu „nadbytočných" 
zamestnancov v rámci hromadného prepúšťania v dôsledku „zlej finančnej situácie v STV". 
Za nadbytočného ma označil môj priamy nadriadený Oto Nittmann, ktorý voči mne už 
predtým urobil niekoľko nátlakových krokov.  Vzhľadom na to, že som vedel v prítomnosti 
zástupcu Nezávislých kresťanských odborov Slovenska preukázať, že určite nie som 
„nadbytočnejší" ako moji kolegovia v redakcii, som sa podľa informácie z odborov zo 
zoznamu nadbytočných „stratil". Vedúci zamestnanec personálneho odboru sa počas 
rokovania pred svedkami priznal, že mi už v minulosti on sám odporučil z STV odísť pre 
„takzvané politické dôvody". Pokus o moje vypoklonkovanie z STV pre údajnú nadbytočnosť 
sa tak skončil neúspešne. 

Pokus o kriminalizáciu novinára 

Ešte som si nestihol túto situáciu ani poriadne vychutnať, už ma čakalo ďalšie prekvapenie. 
Bol to nečakaný telefonát z polície s tým, že som podozrivý z naplnenia skutkovej podstaty 
trestného činu neoprávneného používania cudzieho motorového vozidla. Trestné oznámenie 
podané v októbri 2010 podpísal sám generálny riaditeľ STV Štefan Nižňanský. Spáchanie 
trestného činu malo spočívať v tom, že som mal v rámci schválenej dvojdňovej pracovnej 
cesty do Banskej Bystrice a Zvolena nad rámec cestovného príkazu na druhý deň cestovať so 
služobným autom „na otočku" kvôli nakrúcaniu aj do Michaloviec. Tým mala Slovenskej 
televízii vzniknúť údajná škoda - 58 eur. Túto si STV nevymáhala voči mne v škodovom 
konaní, ale siahla rovno po trestnom oznámení. Čo tam po tom, že všetky nakrútené 
rozhovory či už v Banskej Bystrici, vo Zvolene alebo v Michalovciach boli použité v riadne 
schválených reportážach STV, ktoré som na základe súhlasu nadriadeného po návrate z cesty 
aj postrihal a pripravil do vysielania ... Čo tam po tom, že som do Michaloviec musel cestovať, 
lebo si to situácia počas nakrúcania vyžiadala ... bez nakrútenia respondenta by nebolo možné 
reportáž.odvysielať. (Podotýkam, že jazdy služobnými vozidlami v STV podrobne 
zaznamenáva systém GPS a ich výpis dostávajú e-mailom všetci v redakcii vrátane 
nadriadených hneď na druhý deň po jazde). 



Z taktických dôvodov však nebudem zatiaľ informovať o ďalších podrobnostiach prípadu, 
ktorý polícia vyšetruje.  Je ale nepochybné, že obvinenie stojí na klamstve toho, kto má dôvod 
pokúšať sa o moju profesionálnu likvidáciu. Možno ide aj o diskreditáciu novinára, ktorý sa 
chce ďalej venovať prípadu Veľký Slavkov II. Otázkou totiž je, prečo trestné oznámenie 
prišlo až po dvoch mesiacoch od údajného trestného činu? Prečo prišlo až potom, ako sa stala 
moja „nadbytočnosť" v STV neobhájiteľná? Prečo prišlo v časovej súslednosti po tom, čo 
som poslal na určité miesta ďalšie otázky súvisiace s uvedenou kauzou? 

Budem druhým Jožkom Púčikom? 

Vzhľadom na to, že som počas uvedenej pracovnej cesty nakrútil namiesto jednej hneď dve 
reportáže a ešte mi zostal čas aj na „dokrútku" k tretej reportáži, je zrejmé, že som počas 
pracovnej cesty postupoval z pohľadu financií verejnoprávnej televízie efektívne a nie naopak. 
O škode 58 eur nemôže byť potom ani reči. Namiesto pochvaly však čelím trestnému 
oznámeniu vlastných nadriadených. Ide o trestné oznámenie toho istého manažmentu, ktorý 
nie je schopný uspokojivo vysvetliť finančné operácie za milióny eur (o narábaní s verejnými 
financiami v STV informuje napríklad nedávno založená webová stránka www.vikiliga.sk ). 

V podstate však možno aj túto situáciu brať s humorom. Konečne sa našiel „vinník", ktorý je 
zodpovedný za obrovský finančný deficit STV a za roky tunelovania tejto verejnoprávnej 
inštitúcie. Pripadá mi to tak trochu  ako v divadelnej hre Ivana Stodolu „Jožko Púčik a jeho 

kariéra". Jožko Púčik bol v tejto hre drobný úradník, zamestnanec dobročinného spolku 
Humanitas. Ten sa v hre takmer stal obeťou správcu, ktorý ho obvinil z defraudácie peňazí z 
pokladne spolku. Na Jožka Púčika, ktorý už čakal na úradnícku definitívu, tak namiesto 
kariérneho postupu čakalo väzenie. Púčika nakoniec prepustili keď sa zistilo, že peniaze 
zapotrošil niekto iný .... samozrejme že ten, kto Púčika prinútil, aby sa k defraudácii priznal 
on. 

Podobnosť s týmto prípadom je našťastie len čiastočná. Napriek tomu, že Jožko Púčik je 
mojou obľúbenou literárnou postavou, ja sa len tak pasívne kriminalizovať ako on nenechám. 
A už vôbec nie od bývalých súdruhov z čias socializmu, ktorí boli protežantmi v 
Komunistickej strane Československa (Štefan Nižňanský, Oto Nittmann a ďalší v STV) ... 
prípadne sa ich meno nachádza v zozname agentov československej štátnej bezpečnosti vo 
zverejnených  registroch Ústavu pamäti národa (pretože aj taký človek  v STV po nástupe 
Štefana Nižňanského dohliadal na vysielanie Reportérov). 

Mimochodom, je zaujímavé, že v septembri 2010 dokončenú reportáž „Pozemkoví kúzelníci" 
o vyšetrovaní podozrenia z podvodu s pozemkami v správe Slovenského pozemkového fondu 
v Michalovciach (o ktorej nakrútenie okrem iného išlo a kvôli ktorej mi chcú prišiť čiernu 
jazdu) Slovenská televízia bez vysvetlenia dodnes neodvysielala .... hoci v tomto prípade išlo 
vo vzťahu k verejným zdrojom určite o viac, ako je mnou údajne zneužitých 58 Eur .... Už len 
čerešničkou na torte je fakt, že len pár dní pred Vianocami 2010 dostala strihová pracovníčka 
v redakcii Reportéri pokyn, aby  „Pozemkových kúzelníkov" napálila na DVD a odovzdala 
nadriadenému. V čase, keď sa dá po spojení Slovenskej televízie a Slovenského rozhlasu 
predpokladať postupný odchod vedúcich zamestnancov z STV je otázkou, pre koho potreby 
a na koho podnet mala byť daná neodvysielaná relácia napálená? Prípadne - komu a prečo sa 
daná reportáž dostane do ruky? 

P.S.: V prípade Ota Nittmanna ide o syna Rudolfa Nittmanna, ktorý bol počas socializmu 
dlhé roky moskovským korešpondentom v denníku Pravda. Jeho meno podľa zverejnených 



údajov samozrejme nechýba pod normalizačnou výzvou "uvedomelých" novinárov z roku 
1969 pod názvom "Slová do vlastných radov." Táto výzva bola zrejme v tom období 
adresovaná dobovým Púčikovcom - teda tým novinárom, ktorí nepochopili historický význam 
bratskej pomoci spriatelených armád niektorých členských štátov Varšavskej zmluvy ... 

Ale to už raz tak býva - jablko nepadá ďaleko od stromu.  Na zamyslenie je skôr to, že sa 
podobní ľudia  vo verejnoprávnej televízii vo vedúcich pozíciách objavili aj vyše 20 rokov po 
nežnej revolúcii. Vlastne potom nie je ani prekvapením, že Slovenská televízia počas éry 
Štefana Nižňanského nepredlĺžila pracovné zmluvy novinárkam, ktoré v relácii Reportéri 
bojovali proti neprofesionálnym zásahom do relácie alebo odmietli robiť reportáže na 
objednávku (Martina Kubániová či Ladislava Šustová). Takýchto ľudí tak z relácie úspešne 
vypoklonkovali a so zvyškom sa neváhali porátať, trebárs aj vykonštruovaným trestným 
oznámením. 

+++++++++++++++++++++++ 
Pán veľkomožný a chuderka tetula 

(Príspevok do Stálej konferencie Panslovanskej únie) 
www.pansu.sk  

 
Návšteva maďarského premiéra Viktora Orbána na Slovensku nebola žiadnou veľkou 

udalosťou. Svedčí o tom skutočnosť, že už na druhý deň po tejto bezvýznamnej epizóde 
médiá na ňu „zabudli“. Napriek tomu mi však nedá, aby som dodatočne nereagoval, 
niekoľkými poznámkami. 

 
Pán veľkomožný si to rovno namieril do centrály Strany maďarskej koalície, čo bol 

pravý cieľ jeho návštevy. V skutočnosti totiž prišiel udeliť pokyny porazenej politickej 
reprezentácii maďarskej iredenty na Slovensku. Slovenskú premiérku navštívil až potom, a to 
preto „aby sa nepovedalo“. 

 
To, čo sa udialo v popoludňajších hodinách na Úrade vlády, bol iba pokus dostať 

tetulu roka na obrazovku a snaha o mediálne vylepšenie obrazu neschopnej premiérky. 
Vyrobiť z nepodarku osobnosť je priam nemožné a v prípade Ivety Radičovej je to aj 
mimoriadne nákladné. 

 
Viktor Orbán si zjavne s veľkým premáhaním teda „odskočil“ na Úrad vlády. Na 

tlačovej besede povedal pár viet a už sa aj odporúčal. Novinári sa od politikov dozvedeli 
naozaj prevratné novinky. Vraj slovenská a maďarská strana pracuje na zlepšení cezhraničnej 
spolupráce a že na sporných témach budú pracovať expertné komisie. Skutočnosť, že 
v kľúčových otázkach sa nič nedohodlo je možné označiť za prerieknutie od radosti. Čas, 
ktorý Viktor Orbán venoval rozhovorom s Ivetou Radičovou, iba podčiarkuje vážnosť, ktorú 
pán veľkomožný prikladá rokovaniam so slovenskou stranou. Už, ani Viktor Orbán nemohol 
počúvať tú biedu stojacu vedľa neho v nevkusnej bielej rovnošate. Chudera tetula sa na 
tlačovej besede neustále obzerala na všetky možné strany a uisťovala sa (najmä u pána 
veľkomožného), či hovorí dobre. Prednesené vety často opravovala, doplňovala, až sa zdalo, 
že vôbec nevie o čom hovorí. To bol prejav nepripravenosti na výkon funkcie, ktorú 
z nepochopiteľných dôvodov ešte stále zastáva. Vrcholom trápnosti bol moment, keď Iveta 
Radičová oznámila, že novelizácia zákona o štátnom občianstve je už v parlamente. Bola to 
sluhovská nadpráca. Asi si nevšimla, že maďarská strana pripravuje ďalšie zmiernenie 
podmienok na získanie maďarského občianstva. Maďarská iredenta kráča smelo ďalej 
a nezastaví ju ani nepodarený šéf slovenskej diplomacie - Mikuláš Dzurinda. A otázka 



spoločných komisií? Komisie v slovensko-maďarských vzťahoch sú vytvárané iba na to, aby 
sa nič nevyriešilo. Donekonečna sa bude opakovať situácia, keď politici budú zhodne 
konštatovať, že komisie rokujú, že rokovania sú mimoriadne obtiažne a že na výsledky je 
potrebný čas a podobne ... 

 
Pri politickej garnitúre tohto zafarbenia slovenská strana bude vždy ťahať za kratší 

koniec, ak za nejaký koniec vôbec ešte ťahá. Pikantné na utorku 14. decembra 2010 je to, že 
návšteva Viktora Orbána na Úrade vlády sa prekrývala s vystúpením 100 členného 
maďarského cigánskeho orchestra v Bratislave. 

 
V Bratislave 1. januára 2011         Mgr. Pavol Král,   člen predsedníctva Panslovanskej únie 

+++++++++++++++++++++++ 
Amnézia v Srbsku,  a zrejme nie len v Srbsku 

6. januára 2011 
(Príspevok do Stálej konferencie Panslovanskej únie) 

www.pansu.sk  
Čítanie zo zahraničnej tlače Slovenský rozhlas 5. januára 2011: „Totálna amnézia v Srbsku 
ohľadne balkánskych vojen je dosť bežná - niektorí mladí ľudia však búrajú hradbu mlčania.“ 
Správa pokračuje citovaním niekoľkých vybraných informácií pripomínajúcich zverstvo 
Srbov počas balkánskej vojny a výrokov mladých Srbov, ktorí o nich už nič nevedia 
s dodatkom, že niektorí mladí ľudia však na to „zabudnúť“ nechcú.  
 
Fajn. Ceníme si to a naozaj netreba zabúdať na zverstvá. Vojnové ale i tie nevojnové. Ale 
zároveň si myslím, že keď niekto povie  „A“ mal by dodať aj „B“. A keď robí prieskum 
pamäti mladých Srbov, mal by preskúmať aj pamäť starých volov v celej Európe. 
 
Len na pripomenutie iná správa, tentoraz TASRu: „Rada Európy: Kosovský premiér bol 

hlavou zločineckého gangu TASR 14. decembra 2010. Kosovský premiér Hashim Thaci 
údajne stál v 90. rokoch na čele zločineckého gangu, ktorý sa podieľal na vraždách, 
násilnostiach a obchodovaní s ľudskými orgánmi. Uvádza sa to v koncepte správy určenej 
Parlamentnému zhromaždeniu rady Európy (PZRE).“ 
 
Podotýkam, že pokiaľ ide o slovíčko „údajne“ v tomto texte, zdá sa mi, že bolo použité iba zo 
slušnosti, prípadne na základe prezumpcie neviny. Každý normálne uvažujúci človek pochopí, 
že ak ide o človeka, ktorého aj jeho spolubojovníci poctili prezývkou Had, spomínaná 
„údajnosť“ hraničí s istotou. 
 
Nechcem obhajovať zverstvám ktoré sa odohrali v Srebrenici a inde v bývalej Juhoslávii. 
Počas každej vojny sa z ľudskej spoločnosti vyplavuje na povrch špina. V nacionálne alebo 
rasovo motivovaných vojnách sa vynára práve tá najhnusnejšia a najodpornejšia. Ale bolo by 
na čase, aby sa poodkryl závoj nad balkánskym konfliktom, aby sa ukázalo komu vyhovovalo 
aby sa Srbom nasadila psia (či dokonca vlčia) hlava. Kto potreboval predviesť celému svetu 
kto je tu v tomto čase pánom. Ktoré agentúry zapracovali a huckali národy na oboch stranách 
frontovej línie. A kto to všetko financoval a koľko na tom zarobil. 
Odsúďme teda zverských Srbov, ale odsúďme aj zverských Albáncov a zverských 
Chorvátov... a tiež zverských Palestíncov a Izraelcov a...  
Ale povedzme presné čísla koľkých civilistov ktorí vojaci zmasakrovali a utýrali. Kto to 
začal. Čo bolo popudom? 
A keď už sa šidlo vykľuje z vreca, tak už konečne odsúďme tých, čo to z pozadia celé spískali 
a napratali si vrecká.  



Pretože, nič si nenahovárajme, v každej vojne ide o peniaze a válovy. Krásne idey a heslá sú 
pre ovládateľné masy vykonávateľov pokynov a povelov novodobých a dnes už vysoko 
sofistikovaných Harpagonov.  
A naozaj už iba maličká úvažička nakoniec: Nebol prieskum amnézie mladých Srbov – 
samozrejme „úplne náhodne“ – načasovaný (prípadne narýchlo zbúchaný) len vďaka 
spomínanej správe o premiérovi Kosova určenej Parlamentnému zhromaždeniu rady Európy?  

Mgr. Dušan Brindza 
+++++++++++++++++++++++ 

Vyhlásenie 
Panslovanskej únie 

č. 2/2011 
k hrozbe islamizácie Európy 

(spracované podľa: http://www.youtube.com/watch?v=74iYg1SQREo) 
 
Európania a ich kultúra sú vážne ohrození. Vývoj, ktorý nás očakáva vzbudzuje oprávnené 
obavy. Na udržanie konkrétnej kultúry po viac ako 25 rokov, musí byť pôrodnosť v jednej 
rodine viac ako 2,11 dieťaťa. Menší prírastok znamená populačný úpadok. Na obnovu je 
potrebných 80 až 100 rokov. V Európskej únii však neexistuje žiadny politicko-ekonomický 
plán na udržanie európskej kultúry, v dnešnom ponímaní. Pôrodnosť v Európskej únii je 
priemerne 1,38 dieťaťa na jednu rodinu. Napriek tomu počet mladých ľudí v Európe neklesá. 
Prečo? Je to dôsledok islamskej imigrácie.  
 
Prírastok pôvodných Francúzov na jednu rodinu je 1,8 dieťaťa. Prírastok moslimov žijúcich 
vo Francúzsku je však 8,1 dieťaťa na jednu rodinu. V roku 2027 jeden z piatich Francúzov 
bude moslim. Do 39 rokov sa Francúzsko stane islamskou krajinou. V minulých 30 rokoch 
islamská populácia v Spojenom kráľovstve vzrástla z 82 tisíc na 2,5 milióna, čo je viac, ako 
30 násobný prírastok. Je tam 1 000 mešít, pričom mnohé z nich boli pôvodne kresťanskými 
kostolmi. V Holandsku 50% všetkých novorodencov tvoria moslimovia a behom 15 rokov 
polovicu populácie Holandska budú tvoriť moslimovia. V Belgicku 25% z celkovej populácie 
a 50% novorodencov sú moslimovia. Belgická vláda uviedla, že v roku 2025 sa 1/3 všetkých 
európskych detí narodí v moslimských rodinách. Podľa nemeckej vlády úpadok nemeckej 
populácie nemožno zastaviť. Nemecko sa stane moslimským štátom v roku 2050. 
 
Líbyjský vodca Muamar Kaddáfí povedal: „Sú tu znamenia, že Alláh daruje víťazstvo 

islamu v Európe, bez mečov bez zbraní, bez dobýjania. Nepotrebujeme terorizmus, 

nepotrebujeme samovražedných atentátnikov. Päťdesiat a viac miliónov moslimov 

(v Európe) zmení Európu na moslimský kontinent v niekoľkých budúcich desaťročiach.“.  
 
V súčasnej dobe žije v Európe 52 miliónov moslimov. Nemecká vláda očakáva ich 
zdvojnásobenie počas 20 rokov. V Európe bude v tom čase žiť 104 miliónov moslimov. 
V priebehu 5-7 rokov sa islam stane dominantným náboženstvo na celom svete. 
 
V severnej Amerike je situácia obdobná. Nedokáže to zastaviť ani Latinská Amerika. Európa 
sa teda na Ameriku spoliehať nemôže. 
 
Panslovanská únia je presvedčená, že my všetci, bez ohľadu na to, akého sme (politického, či 
náboženského) presvedčenia sa musíme nad vážnosťou situácie hlboko zamyslieť. Urobme 
dôkladnú systémovú analýzu súčasného stavu a hľadajme východiská. Bude potrebné urýchliť 
vstup všetkých slovanských štátov do Európskej únie. Únia sa však nesmie stať žalárom 
národov ale musí byť úniou slobodných národných štátov. Pravoslávie a západné kresťanstvo 



sú dve stránky tej iste mince, takže tu hľadať rozdeľujúce hranice nesmieme – bola by to 
hlúposť, ktorej následky by poškodili všetkých Európanov. Musíme si dať pozor na Albánsko 
a Bosnu, ale osobitne na Kosovo. Medzinárodné spoločenstvo by malo vyšetriť účasť 
iránskych mudžahídov vo vojne v Bosne a nehádzať všetku vinu len na hlavu Srbov. Berme 
vážne informácie o zverstvách páchaných v islamskom Kosove. Musíme sprísniť podmienky 
imigrácie moslimov do Európskej únie a tiež ich integrácie do európskej spoločnosti. 
Neplnenie integračných podmienok treba ustanoviť ako dôvod na vyhostenie. Musíme 
efektívne podporovať pôrodnosť pôvodných Európanov. Je načase v tejto súvislosti 
odmietnuť demagógiu multikulturalizmu a kategorického humanrightizmu. Chráňme seba, 
naše deti a našu kultúru a nie votrelcov. 
 

Európe zostáva, na zmenu tohto nebezpečného trendu, asi len 17 rokov! Potom sa náš svet, 
ako ho poznáme, neodvratne zmení. Je načase sa zobudiť. 
V Bratislave pondelok, 10. januára 2011 

Predsedníctvo Panslovanskej únie 
+++++++++++++++++++++++ 

Nova kniha Michala Kovaca 
http://www.sme.sk/c/5711692/meciar-kovaca-citat-nechce.html 

+++++++++++++++++++++++ 

VIDEO MS20: Hokejových majstrov sveta do 20 rokov z Ruska nepustili do lietadla 

http://sport.aktuality.sk/clanok/105581/video-ms20-majstrov-z-ruska-nepustili-do-lietadla/ 
+++++++++++++++++++++++ 

 
Kto ma zaujem z nej urobit mucenicku? Ved ani tie oci nie su prave.  Je to hra ceskych alebo 
madarskych tajnych sluzieb? Vtedy chudera, teraz vyretusovana dama! Niekto sa naozaj 
snazi! Kto dava peniaze na velkoplosne plagaty? Kto je to MARIE Vrabcova? 

+++++++++++++++++++++++ 
Heslo sviatku svätého prvomučeníka 
 
Štefana môže v modernej reči znieť: Star 
prvotnej cirkvi – hviezda nádeje. Prvotná 
cirkev si Štefana vyvolila spolu s ďalšími 
šiestimi za diakona – službukonajúceho. Od 
chvíle krstu a prijatia Ježiša a jeho učenia 
život svätého Štefana smeroval k ideálom 
kresťanskej dokonalosti. Po vyvolení do 



diakonskej služby sa mu otvorili ešte väčšie 
možnosti svedectva. Diakonskú službu robil 
s nadšením – plný Svätého Ducha pomáhal 
núdznym a obsluhoval na zhromaždení. Bol 
aj apoštolom slova. Učil a vysvetľoval, že na 
Ježišovi sa splnili proroctvá Zákona. Usiloval 
sa vydať svedectvo, že Ježiš je prisľúbený 
Mesiáš, ktorého Izrael očakával. 
Ikona, na ktorú teraz pozerajú naše oči, 
je znázornením jeho vyvolenia a postavenia 
do diakonskej služby, čoho dôkazom je kadidelnica 
v jednej ruke a nádoba na tymián 
v druhej – atribúty diakona, ktoré používa 
pri liturgii. Biela farba spodného odevu je 
vyjadrením myšlienky – ducha – vnuknutia 
Svätého Ducha, z ktorého prehovoril aj pred 
svojimi vrahmi. Pred tými, ktorí doň hádzali 
kamene a nakoniec ho zabili. Červená farba 
vrchného plášťa je farbou nebešťana – obyvateľa 
Božieho kráľovstva: „Pane Ježišu, prijmi 
môjho ducha.“(Sk 7, 59) – i krvi mučeníka. 
Úklon celej postavy je sklonením sa pred 
Božou velebnosťou a slávou vo chvíli, keď povedal: 
„Vidím otvorené nebo a Syna človeka 
stáť po pravici Boha“ (Sk 7, 56). 
Prvomučeník Štefan bol obdarený múdrosťou 
a výrečnosťou. Jeho slová sprevádzali aj 
mimoriadne znamenia. Odvážne vystupoval 
aj pred židovskými predákmi. Na svoju 
obhajobu predniesol nádhernú reč. Smelo 
hovoril, že Ježiš je Mesiáš, Vykupiteľ a že ho 
oni ukrižovali. Dokonca si dovolil svojich 
poslucháčov nazvať zradcami a vrahmi. 
Podobne ako Ježiš, ktorému uveril, sa pri 
svojom kameňovaní modlil za vrahov slovami: 
„Pane, nepočítaj im to za hriech“. Jeho 
modlitba určite pomohla jednému z tých, 
ktorí by si tiež radi hodili kameň do „sektára“, 
nemali však na to roky. Mladý Šavol strážil 
pri tomto kameňovaní šaty. Ostatní si ich dali 
dole, aby mali lepší rozmach. Iste sa mu to 
páčilo, keď hneď, ako mohol, aj on sa pustil 
do prenasledovania kresťanov. Netrvalo dlho 
a zo Šavla sa stal Pavol – svätý, horlivý ohlasovateľ 
Kristovho učenia a apoštol národov. 
Od tých čias sa veľa nezmenilo. Do pravých 
Kristových učeníkov aj naďalej „hádžu kamene“. 
No nemajú nenávisť voči svojim vrahom, 
odpúšťajú im ako Ježiš na kríži, ako svätý 
Štefan pri kameňovaní, ako naši blahoslavení 



mučeníci a modlia sa za nich.  
+++++++++++++++++++++++ 

Z Maďarska je čierna ovca Európy, ozýva sa z Budapešti 
Vďaka premiérovi Viktorovi Orbánovi a jeho vláde Maďarsko stratilo medzinárodnú dôveru a 
prestíž.  

Vyhlásil to v Budapešti podpredseda opozičnej 
Maďarskej socialistickej strany (MSZP) László 
Kovács. Podľa slov tohto bývalého ministra 
zahraničných  vecí sa Maďarsko stalo 
z váženej krajiny čiernou ovcou Európskej únie. 
„Orbán síce hovorí o silnej Európe, jeho 
politika  však vedie k slabému Maďarsku 
strácajúcemu medzinárodnú prestíž. Z tejto 
cesty sa treba vrátiť,“ povedal pred novinármi 
Kovács.  

Maďarské predsedníctvo v EÚ už určite nebude úspešným, domnieva sa socialistický politik, 
ktorý dodal, že je dôležité, aby vláda nechcela poraziť inštitúcie Európskej únie a aby sa 
snažila ešte zachrániť, čo sa dá. Socialisti sú pripravení podporiť kabinet, je však potrebné, 
aby sa premiér vzdal povýšeneckých vyjadrení a búrania demokracie i právneho štátu. 

"Predsedníctvo je pre Maďarsko možnosťou  dokázať, že si našlo svoje miesto v únii. 
Namiesto toho však vzbudilo pochybnosti, čo sa už aj prešetruje, či jednotlivé opatrenia 
maďarskej vlády neporušujú základné princípy únie," povedal Kovács, podľa ktorého toľko 
kritiky ako Maďarsko nedostala doposiaľ ani jediná predsedajúca krajina. Kritici podľa slov  

socialistu spochybňujú, že Maďarsko je právnym štátom a že je schopné na plnenie úloh 
rotujúceho predsedníctva. Situáciu v Maďarsku prirovnávajú k bývalým a súčasným 
autoritatívnym režimom a diktatúram, premiéra zasa k vodcom týchto režimov. Podľa 
podpredsedu MSZP medzi kritikmi možno nájsť ľavicové, liberálne aj konzervatívne médiá a 
politikov.  
Kovács vyzval na zrušenie mediálneho zákona a vytvorenie nového za účasti odborníkov, v 
opačnom prípade ohlasy mediálneho zákona ovplyvnia celé maďarské predsedníctvo v únii. 
"Vláda musí uznať, že síce doma jej dvojtretinová väčšina v parlamente poskytuje 
neobmedzené možnosti, v EÚ však tým nezískava žiadne práva navyše," zdôraznil L. Kovács. 

+++++++++++++++++++++++ 
Ludova poeticka balada z roku 1996 

Kým ste na štichu!  

Najprv zneškodniť armádu! Stíhačky, tanky, pontóny,  
rozpredať pekne doradu, za pár grajciarov od tony.  
Potom sprivatizovať políciu na politické škandály,  
a zmédií robiť štvanicu a právo topiť sa vkanáli!  

Náš trh otvoriť dokorán pre priekupnícku kapsu,  
nech všetci prídu kradnúť knám, schuťou - až do kolapsu.  



Rozpredať kupcom! Odklepnúť! Vprivatizačných klamstvách pod cenu.  
Všetko za glajchu ničotnú a za judášsku odmenu.  

Špeciál i letku sflotilou odpísať "zamatovo",  
A pridať plyn, aj ropovod! Mochovce! Bohunice! Gabčíkovo!  
Aj minulosť, aj budúcnosť, bez škrupulí a ostychu,  
predajte, páni, za dolár! Len rýchlo, kým ste na štichu!  

Nezamestnaných na Západ! Vyhnať ich preč - keď majú hlad.  
A bezdomovcov do armád! Za more! Za žoldniersky plat.  
Von do háremov prichystať dievky slovenské!  
Má každý pasák právo mať, rozpočet plniť cez ženské.  

Aj zo špitálov kynie kšeft, sdomovmi pre dôchodcov.  
Starí a chorí majú pech. Preč snimi! Kbezdomovcom!  
Všetko za dolár, nech je zisk - len rýchlo páni, máte štich!  
Slovenské hrady, kaštiele, aj pamiatky, kúpele a všetko, čo tu ešte je.  

Keď kupec kývne predajte! - Aj relikvie svätých.  
Klaňanie kráľov! Pokále! Dedičstvo otcov, kvety.  
A keď už nič nezostane, je ešte Pán Boh, nebo!  
Však ste ho už raz predali! Však neveríte vNeho!  

Predajte jeseň, zimu, jar a leto ešte na to!  
Predajte všetko za dolár, hoc´ nie je krytý zlatom!  
Predajte slnko, oblaky, dúhu i rosu vtráve.  
Predajte celé Slovensko! Veď komu zvás je drahé ?!  

Začnite skraja Záhorím, po Košice a Sninu.  
VSŽ! Slovnaft! Telefón! Banky! -Aj našu drinu ....  
Že Bratislavu spodhradím ste rozpredali potichu ?  
Tak ešte Žitný ostrov knim! Len rýchlo, kým ste na štichu!  

Aj hrobky predkov, predajte, páni zKorupčnej vlády,  
predajte polia, bystriny, šumiace lesy, sady!  
Pridajte ktomu svoju česť - ak ste ju vôbec mali,  
než ste ju cudzím tútorom zadarmo odovzdali.  

Predajte Kysuce, Dunaj, Šíravu, Slovenský Raj i Oravu!  
A Tatry! Vážsku kaskádu! Parlament, hymnu, zástavu!  
A ktomu slzy, detský smiech, aj srečou našich matiek,  
aj pot a krv a dušu tiež - za cvengot falošných zlatiek.  

No, či za podlý výpredaj aj hory ziskov zhrabnete,  
len jedno zmeniť neviete : Že predsa aj vy budete  
raz - vprekliatí a potichu - vzemi hniť, páni na štichu!!!  

+++++++++++++++++++++++ 



  Cena 12,50€ 
+++++++++++++++++++++++ 

Recenzia: ...budem sa vždy dozvedať o niečom... 
Vladimír Barborík, literárny vedec 8. januára 2011   
Kniha francúzskeho autora má bizarný, vo vzťahu k proklamovanému zámeru trochu mätúci 
názov a "československú" tému. 

Mala by byť beletristickou – románovou, ako naznačuje obálka – rekonštrukciou atentátu na 
Reinharda Heydricha, jednej z najznámejších a najdôkladnejšie spracovaných udalostí 2. 
svetovej vojny. Nedávno vyšla v českom a celkom aktuálne aj v slovenskom preklade. 
Niektorí z respondentov v jednej z predvianočných ankiet ju už stihli zhodnotiť ako kultúrnu 
udalosť roka.  

Záložka predstavuje Bineta ako "dobrého historika" a "nadaného spisovateľa". Nie je jedným 
ani druhým. Vybral si tak známu a toľkokrát spracovanú tému, že ak biograficky štylizovaný 
rozprávač jeho knihy hovorí o "svojom" príbehu (s. 22), mýli sa. Ten príbeh v mnohých 
verziách existuje už dosť dlho. To, čím ho Binet doplnil, za veľa nestojí. Autorov prístup 
dobre vyjadrujú slová, ktoré on sám vložil do úst Heydrichovi: "Toto vám musím povedať, už 
to viete, ale práve ja vám to poviem..." (s. 240).  

Historik? 
Historik, profesionál či amatér, báda; nadšený diletant, akým je aj Binet, sa dozvedá. Zdroje, 
o ktorých sa sem - tam zmieni, sú verejne prístupné. Ak napríklad píše o svedkoch (s. 279), 
nie sú to "jeho" svedkovia. Medzi nimi a rozprávačom ešte niekto stál: skutočný historik či 
autor literatúry faktu. Uvedené svedectvá nezískal, ale si ich, podobne ako väčšina z nás so 
záujmom o vec, niekde prečítal. Inak dejinnú relevanciu Binetovej širokospektrálnej 
rekonštrukcie, kde aj laika miestami zarazia vyložené nezmysly (napríklad na s. 56 tvrdenie, 
že Tuchačevskij v polovici 30. rokov nahradil Trockého na čele Červenej armády), nech 
posúdia kompetentní: skutoční historici. 

Spisovateľ... 
Skúsme teda čítať knihu ako román. Zarazí jazyk - ak predpokladáme, že preklad vystihol 
idióm originálu, ide o jazyk žoviálne približný, plný za vlasy pritiahnutých obrazov 
("Libenskú zákrutu rozpaľuje adrenalínová sopka.", s. 267). Ide o tu pseudoexpresívny žargón 
infantilného fanúšika westernov, ktorý odkazuje ani nie tak k stvárňovanému dianiu ako k 



rozprávačovmu emocionálnemu rozpoloženiu. Hoci autor vychádza z notoricky známeho 
príbehu, nedokáže nechať hovoriť "veci samé" a stále im potrebuje – veľmi nešikovne, 
rétorikou školských prác – "pomáhať".  

Premieňa život na písmenká, hoci by to malo byť naopak. Občas, najmä ak stvárňuje nacistov, 
je to čítanie pre bohov: počas boja v kostole utekajúci Nemci "pištia ako štence" (s. 316), 
Heydrichova žena okolo seba "šíri atmosféru hrôzy, sadizmu a erotiky" (s. 177). 

Nad príbehom sa stále vznáša sebastredný Ja-rozprávač: narcistný, zrodený z ducha súdobej 
fejtonistiky. Poznáte ich – sú aj u nás, autori, ktorí bez Ja nedokážu začať vetu a je pre nich 
nepredstaviteľné, že niečo zaujímavé by mohlo existovať aj bez ich pozornosti. Takéto 
rozprávačské Ja napokon vyprodukuje niečo navyše: netýka sa to však Heydricha, Kubiša ani 
Gabčíka, ale Jeho samého.  

Tak sa dozvedáme, čo (On) na tomto svete robil, zažil a ako sa trápil, kým nebol román na 
svete. Hovorí sa tomu metanarácia, rozprávanie o rozprávaní: autor píše knihu a zároveň v nej 
rozpráva o tom, ako píše knihu. Vo vzťahu k téme, ktorú si Binet vybral, a zásluhou spôsobu, 
aký zvolil, je tento postup značne nevkusný: akoby dôležitejšia než rekonštruované dianie 
bola osoba toho, kto sa o rekonštrukciu pokúša.  

Je to román "dozvedania sa": ako som si to predstavoval, fabuloval, opravoval, dopĺňal, 
spresňoval a čo som medzitým robil – nóvum je predovšetkým v tom, čo povie rozprávač o 
sebe. Bohužiaľ, samé banality. Prečo by nás to malo zaujímať? Mal by to byť príbeh 
zoznamovania sa s inou kultúrou, keď Binet strávil pár rokov na Slovensku a v Čechách?  

Jeho pohľad nie je pohľadom cudzinca, ale turistu. Nikde neprekročí úroveň bedekrových 
klišé, nikde nezavadí o niečo pod povrchom: ak je v Prahe, tak potom v "stovežatom meste..., 
v Prahe s prstami dažďa, v cisárskom barokovom sne..." (s. 222 – radšej nepokračujme). 
Väčšinou bez rozpakov preberá naše mentálne stereotypy ("vo východnej Európe nájdeme tie 
najkrajšie ženy na celom kontinente", s. 199). V Košiciach, kde "prežil päť rokov horúcej 
vášne", zas "videl najvyššiu koncentráciu nádherných dievčat na svete" (s. 105): pochvala od 
znalca hreje, menej už podanie.  

Pasáže, venované "jeho" hrdinom, sú poznačené naivnou empatiou: vcítiť sa väčšinou 
znamená pozabudnúť na seba, no voči Gabčíkovi a Kubišovi je nevkusne familiárny. Aj 
vciťovanie by malo mať svoju mieru, inak sa stane odpudivým – najmä ak sa nebohé 
"objekty" záujmu nemôžu brániť. Napokon ich aj tak prekryje sebou samým, vlastným 
prežívaním a názormi na všetko možné, napríklad na knihy spisovateľov, ktorí dokázali 
vyťažiť z tematiky vojny a nacizmu omnoho viac a na úrovni, ku ktorej sa ani nepriblížil 
(Littel v románe Láskavé bohyne). 

Súvislosti 
Kniha už stihla byť predstavená ako "udalosť". Vypovedá to niečo o tomto kultúrnom 
prostredí, o našej schopnosti detsky sa tešiť zo záujmu "veľkých", o tom, ako sme radi, keď 
nám niekto odinakiaľ potvrdí vlastnú predstavu o nás samých, aj keby malo ísť o predstavu 
značne banálnu. Prijatie Binetovej knihy však signalizuje aj povážlivé zmeny v mechanizme 
utvárania kolektívnej pamäti. Tradičný ideál postupného pribúdania (výskum) a uchovávania 
(archív) vedomostí o minulosti je postupne vytláčaný konceptom "zabúdani" a nového 
"dozvedania sa". Historické povedomie sa tak modeluje podľa vzorcov módy, reklamy a 
obchodu, podľa vzorcov odvrhujúcich kontinuitu a prisahajúcich na "novosť".  



Aby sme Binetovu knihu mohli zobrať vážne, musíme zabudnúť na kontinuitu písania o 
atentáte i Heydrichovi. Kontinuitu, ktorú – ak zostaneme iba pri knižnej podobe – môžeme 
sledovať od roku 1947 (Jan Drejs: Za Heydrichem stín), a v ktorej majú svoje čestné miesto 
autori ako Ivanov, Hamšík alebo Čvančara (reč je pritom iba o literatúre faktu). Pridal k ich 
výkonom Binet nejaké nové poznatky? Odpovedia historici, ale o to mu až tak nešlo. Prekonal 
ich ako spisovateľ? Určite nie. Je však aktuálny: funglovka. Iba nedávno sa dozvedel. Ide o 
obohatenie či pôvodné spracovanie témy? Nie, iba o novinku. Knihu pre znalosťami 
nedotknutých frekventantov prípravného kurzu v škole historickej pamäti.  

 Z internetovej diskusie 

Výborná kritika. Táto kniha je typickým príkladom odpadu, ktorý sa u nás vydáva v mnoho 
tisícových nákladoch. Žiaľ, typický slovenský čitateľ nekupuje knihy podľa kvality obsahu, to 
by ich totiž musel hľadať, s čím je spojená určitá námaha. Tak radšej nakúpi to, čo je mu 
pohodlne servírované s veľkolepou nálepkou bestseller (inými slovami navoňaná zdochlina)... 

+++++++++++++++++++++++ 

Sci-fi sa zrútila do skutočnosti  Vladimír Pisár | 7. januára 2011    
Skutočnosť už predbehla fantázie autorov sci-fi, hovorí zakladateľ teórie modernej fantastiky 
a neprehliadnuteľná osobnosť tohto žánru na Slovensku Ondrej Herec. Vo svojich knihách sa 
ako prvolezec venuje témam, ktoré nielen na Slovensku, ale ani v Európe nikto nespracoval. 
Sociológ a právnik, ktorý pracoval aj pre OSN, koncom minulého roka pridal k štúdiám 
Cyberpunk (2001) a Z teórie vedeckej fantastiky (2008) ďalšiu knihu – Dobre organizovaný 
netvor.  
 

Vaša kniha má veľmi dobre premyslený názov... 
To bola veľmi organizovaná náhoda. Písal som do časopisu Dotyky seriál o netvoroch a 
narátal som deväť základných netvorov populárnej kultúry. Napríklad Dracula reprezentuje v 
našom vedomí prototyp upíra, Votrelec netvora z kozmu, Terminátor vražedného robota, 
nebudem ich všetkých vymenúvať. A potom sa mi do textu votrel desiaty netvor, ktorý 
vyčnieval nad ostatnými – organizácia.  
 
Prečo sme si vlastne stvorili toľko netvorov? 
Azda preto, že chceme vedieť, akí sme, chceme definovať človeka. Pokusov bolo veľa, ale 
stále sa vraciame k definíciám, ktoré človeka definujú tým, čím nie je. Netvor stelesňuje tabu, 
je temným zrkadlom, ktoré ukazuje, čo človek nesmie robiť, ak chce zostať človekom. V 
tomto zmysle je netvorom aj organizácia. Napríklad, podľa 14. dodatku americkej ústavy má 
organizácia všetky práva fyzickej osoby. Štrnásty dodatok teda považuje organizáciu za 
rovnocennú človeku. Ak je organizácia osoba, pozrel som sa, aká je to osoba. Zalistoval som 
v diagnostickom manuáli Svetovej organizácie zdravia o duševných poruchách a zistil som, že 
organizácia má všetko, čím sa definuje psychopat. Chorobná túžba po majetku a po moci, 
chorobné klamárstvo, bezcitnosť, ľahostajnosť k ľudskému životu a utrpeniu, absolútny 
nedostatok súcitu, ale schopnosť predstierať súcit atď. Typ agresívneho psychopata, 
masového vraha. A presne taká je organizácia, ibaže je nesmrteľná.  

Hovoríte, že vlastnosťou každej organizácie je, že je neľudská, že vždy v určitej miere 
obmedzuje a zneužíva ľudí, ktorí ju tvoria a ktorí sú od nej závislí, ale, naopak, pre ňu 
je každý jej člen nahraditeľný?  



Jedna z vecí, ktoré som prijal za východisko, je, že schopnosť organizovať sa a meniť 
organizácie, v ktorých žijeme, je vlastnosť človeka. A všetky základné ľudské vlastnosti, 
ktoré od toho odvodzujeme, teda reč, komunikácia, schopnosť vytvárať abstraktné systémy, 
vyrábať nástroje, sú od nej závislé, nič z toho sa bez organizácie nedá. Pre organizáciu je 
každý nahraditeľný, lebo organizácia je viac ako súhrn členov a materiálneho vybavenia. Je to 
spôsob správania.  
 
Podľa toho je príbeh ľudstva príbehom organizácie.  
Tým končím prvú časť knihy, v ktorej tiež píšem, že nikdy nie sme spokojní s organizáciami, 
v ktorých žijeme. Pekne to ukázali Jennifer Abbotová a Mark Achbar, ktorí nakrútili film The 
Corporation, potlačený všade na svete. Ukázali totiž, že organizácia je netvor, ktorého ľudia 
vytvorili, aby poľudštil ich správanie, ale namiesto toho organizácia prebrala "neľudské" 
vlastnosti človeka: bystrý netvor mal potlačiť neľudské správanie, ale naučil sa potláčať 
ľudské. Lenže organizácia má schopnosť zdokonaľovať sa a verím, že vždy príde organizácia, 
ktorá bude aspoň chvíľu trochu ľudskejšia, trochu lepšia. Fikcie o netvoroch uspokojujú 
publikum, lebo obnovujú sociálny poriadok. Organizácie nastoľujú vlastný poriadok.  
 
Príbeh, ktorý rozprávate, je dosť frustrujúci, vyplýva z neho, že človek mimo 
organizácie žiť nemôže. Čo môže robiť? Bojovať proti organizácii, vytvoriť si vlastnú, 
nájsť si lepšiu? 
Stredoveké cirkevné porekadlo znie Extra ecclesia non est vita, et si est vita, non est ita. Teda 
Mimo cirkvi niet života, a keď je, tak nie je žitý. To isté platilo o komunistickej strane. 
Napokon sa vždy ukáže, že organizáciu treba odstrániť a vznikne nová organizácia, chvíľu 
možno lepšia. S tou sú ľudia spokojní dovtedy, kým nezískajú víziu, že by mali vytvoriť ešte 
lepšiu.  
 
Nie je vlastne schopnosť organizovať sa, teda organizácia, podstatou života?  
Z hľadiska sociológie, práva a antropológie považujem za organizácie ľudské organizácie, ale 
ten pojem sa dá rozšíriť. Takto by sme sa dostali k starým fyzikálnym predstavám, že existuje 
makrosvet a mikrosvet a že sú usporiadané na základe nejakých zákonov. Tu by sa núkala aj 
analógia nášho nechápania organizácie: tak ako vždy vo vede existuje úroveň, ktorej 
porozumieme, až keď sa dostaneme na vyššiu úroveň, a prídeme k niečomu, čomu rozumieme 
ešte menej.  
 
Opäť ste prišli s témou, ktorej sa dosiaľ na Slovensku nikto nevenoval. Viete o niekom 
inom v Európe či inde? 
Prvá časť Dobre organizovaného netvora hovorí o živote tak, ako si ho ľudia predstavujú a 
ako ho poznajú, a tá časť je pomerne jednoliata. V lete bol v Tešíne európsky festival 
fantastiky Eurocon a tam som sa pýtal Angličanov a Američanov, či u nich niekto skúmal 
odraz vývoja organizácie v dejinách fantastickej literatúry, čomu sa venuje prvá časť. Vedeli 
o nejakých dvoch článkoch. Druhá časť o premenách človeka a jeho tela v (post)modernej 
fantastike hovorí o svete, aký nepoznáme, ale ako by mohol fungovať zajtra-pozajtra. Tých 
predstáv je tak veľa a sú také rozdielne, že z toho zatiaľ nikto nedokáže urobiť systém. 
Samozrejme ani ja, len som sa pokúsil poukázať na problém. 
 
Prečo? 
Lebo ten problém je skutočne tu a nikto to u nás zatiaľ z tohto hľadiska neurobil.  
 
Môže to byť aj súčasnou celkovou neistotou? Ideológie zlyhávajú, svet akoby postihla 
globálna kríza nielen v ekonomike... 



Je to otázka stratenej paradigmy sveta, teda jeho jednotného obrazu, napokon je to stará vec; v 
určitej dobe a kultúre je nejaká myšlienka základná a pomocou nej sa dá vysvetliť všetko, 
celý svet. V kresťanskom stredoveku sa všetko dalo vysvetliť božou vôľou a všemohúcnosťou. 
Osvietenský racionalizmus zamenil Boha rozumom, ale ani ten neodstránil biedu, vojny a 
utrpenie. Teraz sa nachádzame v období, keď vieme, že starý vek odišiel a nový ešte nenastal.  
 
V minulých vekoch ľudia verili, že existuje nejaký poriadok, že sú súčasťou hierarchie, 
že patria do nejakej organizácie, ktorá im pomáha. Verí tomu dnes ešte niekto? Akoby 
svetu chýbala jednotiaca idea, epistéma. 
Takýchto medziobdobí, v ktorých svetom blúdia zástupy duševne aj fyzicky vykorenených 
ľudí, už bolo veľa a cyklicky sa opakujú. Nové teraz je, že vznikla otázka o samotnej 
existencii jednotiaceho princípu. Na jednej strane Lyotard a časť postmoderných mysliteľov 
tvrdia, že nám chýba metamýtus, jednotiaca epistéma, základná idea. Názvy sú mnohé, jav je 
ten istý. Dejiny poskytujú nádej, že nová idea prinesie aj nový poriadok. Ale mnohí ľudia sa 
vrátili k antickým pochybnostiam, ktoré posilnili ďalší myslitelia, napríklad Berkeleyho 
mystický idealizmus, že svet existuje len ako naša predstava o ňom. Poriadok a systém v ňom 
si vraj len konštruujeme vo vedomí, aby sme sa nezbláznili a mali návod na logické konanie. 
 
Je tu teda otázka, či je organizovaný svet alebo naše vedomie, ktorým svet vnímame?  
To je základná otázka súčasnej fantastiky aj súčasnej vedy. Teraz, po vstupe do modernej 
fyziky, genetiky, kybernetiky alebo letov do vesmíru je realita fantastickejšia, než si dokáže 
vymyslieť aj ten najlepší autor a veda je fantastickejšia než umenie. Literatúra už bola 
vymyslená, nastal čas vymyslieť skutočnosť. Často sa hovorí, že nastal koniec science fiction. 
Skončila sa, lebo sa zrútila do skutočnosti a stala sa druhom realizmu.  
 
Nevysvetľuje to však, či zisťujeme, ako je organizovaný svet, alebo len spôsob, akým 
naša organizovaná myseľ dokáže svet vnímať. 
Stále je tu spor, či existuje kľúč nášho poznania, alebo či naše poznanie je samo sebe kľúčom. 
O tom hovoria aj Deleuze a Guattari, že naše vedomie nie je nádoba, v ktorej sa miešajú farby 
pohnútok, ktoré si my vyberáme, ani hodinový strojček, ktorý sa natiahne a beží. Tvrdia, že 
človek je stroj túžby, naša psychika je založená na procesoch, ktoré od nás nezávisia. Závisí 
od neurofyziologických a psychických procesov a naše správanie je výsledkom vojny síl, 
ktoré v našom vnútri zápasia. A len dodatočne si vysvetľujeme, prečo sme sa zachovali tak, 
ako sme sa zachovali. Nepoznáme tú továreň na túžby, čo kdesi hlboko v nás pracuje, ale ani 
nesprávne vysvetlenie toho, ako vnímame svet, nám nebráni, aby sme nemali penicilín a 
bezbolestné zubné vŕtačky a spokojne si nežili.  
 
Teda človek nič nemôže ovládať a jeho správanie je dopredu dané?  
Naše správanie nie je predurčené, lebo (podľa niektorých súčasných mysliteľov) procesy 
našej psychiky sú nepredvídateľné. Raz prebiehajú jedným spôsobom a inokedy iným. 
Ľudské správanie je také roztomilo nevypočítateľné preto, lebo výsledok konfrontácie 
vplyvov je každú chvíľu iný. Človek nie je mechanizmus ako hodinový strojček a na šťastie aj 
vo svete to chodí podobne. Keby bol svet úhľadný a vypočítateľný, bol by omnoho horší ako 
ten, v ktorom žijeme.  
 
Ako sa má teda mysliaci tvor vyrovnať s tým, že jeho vedomie od neho vlastne nezávisí? 
Alebo s tým, že nemôže existovať bez začlenenia sa do nejakej organizácie, ktorá ho 
obmedzuje, ak nie trestá či zneužíva?  
Na to je ťažké odpovedať, lebo nie sú rovnakí všetci jednotlivci ani všetky organizácie. V 
podstate sa do nejakej organizácie človek narodí. Ak sa narodil do socializmu, buď sa s tým 



zmieril a podriadil sa, to sú Leninovi užitoční idioti, alebo boli takí, čo z toho dokázali ťažiť a 
dostali sa k moci. A potom sú tí, ktorí sú jednoducho ťažko prispôsobiteľní. Často od nich 
prichádzajú podnety na zmenu v organizácii.  
 
Opäť sa pýtam, aké sú možnosti? Prispôsobiť sa? Bojovať? Vytvoriť si vlastnú 
organizáciu?  
Áno, aj tieto, ale sú aj iné možnosti. Dnes existuje, chvalabohu, veľa spolkov, organizácií a 
inštitúcií, takže človek, ktorý chce, si nájde takú, v ktorej sa môže realizovať. A vďaka 
demokracii je aj šanca založiť vlastnú organizáciu, ak mu žiadna iná nevyhovuje. To sa v 
socializme nedalo, ale dalo sa neškodiť iným, nezúčastňovať sa na násilí a len tak švejkovať. 
Mať prácu, ktorá nevyžadovala členstvo v strane, mať rodinu a žiť si svoj život.  
 
Vráťme sa k netvorom: Už aj v slovenčine vyšla kniha Ako sa stať upírom, ktorá hovorí, 
čo si obliekať, ako sa správať, akú hudbu počúvať aj aké jedlo jesť... 
To je viac ako organizácia, to je subkultúra, hoci azda aj ľudskí upíri majú organizácie... 
 
Keďže je to aj marketingová záležitosť, tak to niekto organizuje.  
Asi áno. Aj to, ale hlavne je to súčasť populárnej kultúry. Podobne tu pred desaťročiami bol 
kyberpunk. Mladí nezamestnaní rebelovali proti zriadeniu, ktoré ich vytlačilo na okraj 
spoločnosti, ale neriešili to revolúciou. Postupne sa začali organizovať, hnutie sa 
intelektualizovalo a postupne sa z neho stával biznis. Ale to ukazuje, že nech už je akákoľvek 
zlá táto spoločnosť, človek si môže vybrať z viacerých možností. Lebo vždy v akejkoľvek 
spoločnosti niekto má viac a niekto menej. Jav, o ktorom hovoril Marx, triedna nenávisť, sa 
môže otupiť, ale čo sa nikdy neotupí, je triedna závisť. Naša spoločnosť je lepšia ako v 
minulosti, je lepšia ako otrokárstvo alebo feudalizmus či spoločnosť ľudožrútov. Toto je 
spoločnosť usmievavého teroru.  
 
To je aká spoločnosť? 
To je spoločnosť s automatizovanými výrobnými linkami – a možno aj s automatizovanými 
ľuďmi. Korporácie a ich nástroje – politici už nepotrebujú otrokov výroby, ale sluhov 
spotreby. V konzumnej spoločnosti nikto nie je taký chudobný, aby sa na ňom nedalo zarobiť. 
A tu sa dostávame k tomu, čo vlastne každá spoločnosť produkuje. Každá jedna od začiatku 
dejín formuje človeka sebe na mieru; konzumná spoločnosť vyrába spotrebiteľov. Začína sa 
už od detí, ktoré sú najviac ovplyvniteľné, a na to sa využívajú médiá. Stovky, pravdepodobne 
tisíce animovaných aj hraných seriálov inšpirovaných fantastikou od mýtov a rozprávok cez 
Star Trek a Hviezdne vojny po anime a mangu sú ekonomickým motorom súčasnej fantastiky, 
ale aj pohonnou silou detskej spotreby a jej neskoršieho produktu – dospelých spotrebiteľov.  
 
V poslednom čase vedú najmä upíri, možno vďaka úspechu Meyersovej ságy Zatmenie. 
Prečo sa mládež chce identifikovať s netvorom? Pretože je sexy?  
Existuje erotika nebezpečenstva, krvi, násilia a smrti. Mladí vždy chcú provokovať starších a 
odlišovať sa. Bezmocní, odsunutí na okraj spoločnosti, nemajú inú možnosť vyliať si svoj 
hnev, než aspoň vyzerať nebezpečne. Pocit, že páchame niečo zakázané, oslobodzuje: za 
totality sme sledovali viedenskú televíziu s pocitom, že robíme niečo ilegálne, hoci to bolo 
každému okrem platených ideológov ľahostajné, ukradnuté. Aj ľudskí upíri majú pocit, že 
prekračujú tabu, hoci nikomu neškodia. Ani si neuvedomujú, že na ich pocite slobodnej 
odlišnosti sa dobre zarába.  
 
Čiže obdoba rímskeho dať ľudu chlieb a hry? 
Áno. Najväčšia zmena, ktorú prinieslo 20. storočie, je, že menšina ľudstva dokáže uživiť 



väčšinu. V súčasnosti niekoľko málo percent dokáže uživiť seba aj ostatných vyše 90 percent 
ľudstva. Väčšina ľudí je vlastne pre súčasnú svetovú ekonomiku zbytočná, ale čo s nimi? 
Málokto by súhlasil s tým, aby boli fyzicky odstránení. Spoločnosť sa o takých ľudí stará, 
lebo zmierlivá sociálna politika je lacnejšia, ako ničivé sociálne konflikty a krvavé revolúcie. 
Dostávajú podporu a sociálne dávky, aby prežili. Majú svoje záľuby, napríklad hrajú sa na 
upírov, majú príjemný pocit, že sú zasvätení do záhad, utajených pred zvyškom ľudstva. A z 
peňazí daňových poplatníkov, ktoré im spoločnosť pridelí na živobytie, si kupujú tovar 
korporácií, ktoré politiku ovládajú.  
 
Ľudskí upíri patria k subkultúram "zábavným“ s komerčným potenciálom, ale v druhej 
časti knihy hovoríte o silných myšlienkových prúdoch, ktoré zrodili subkultúry 
mediálnej spoločnosti. Ktoré z nich sú najvýraznejšie?  
Nemuseli to byť práve subkultúry, skôr ideológie, tradičné aj v v novodobom rúchu. Sú také 
tri-štyri myšlienkové smery, silnejšie než ostatné. Neviem, ktorý je najsilnejší, ale silným 
ideovým prúdom súčasnosti je feminizmus (spomeňme napríklad dnes už svetovo vplyvnú 
Donnu Harrawayovú a jej kyberfeminizmus). Sú to tiež rôzne ľavicové smery od anarchizmu 
cez marxizmus po maoizmus. A samozrejme náboženstvá. Je zaujímavé, že ideológie 
kritizujúce súčasnú spoločnosť na internete združujú veľa špičkových odborníkov všetkých 
smerov. To je vlastnosť demokratickej spoločnosti, alebo ak chcete, organizácie profitu, že 
dokáže vyrobiť z kyseliny vyliatej do svojej tváre kozmetický prípravok a zarobiť na ňom. To 
sa deje takmer s každou odbojnou kontrakultúrou.  
 
Čím viac ľudí sa s ňou dokáže stotožniť, tým väčší má komerčný potenciál?  
Áno, na to existujú odborníci, ale to nie je len pri subkultúrach, ale napríklad aj pri kultúrnych 
ikonách. Typický je Michael Jackson: zosobňuje to, čo intelektuáli učene nazývajú 
postkapitalistickou schizofréniou, iní tekutou identitou, plynúcim JA a podobne. A môžu mať 
pravdu. Jackson je muž aj žena, čierny aj biely, dieťa aj dospelý, umelec aj obchodník. A 
teraz je dokonca mŕtvy aj živý, dokonca tým živší ako obchodný produkt aj ako kultúrna 
ikona, čím dlhšie je mŕtvy. Je znakom toho, že v dnešnej spoločnosti neexistuje pevný vzor 
správania sa. Názory, že proti spoločnosti treba bojovať, sú vždy populárne a nie je to ináč ani 
teraz. Americký matematik "Unabomber" Kaczynski, odsúdený na doživotie za terorizmus, 
teoreticky obhajoval svoje atentáty v Manifeste "anarchoprimitivizmu". Univerzitný profesor 
Antonio Negri si odsedel 13 rokov vo väzení za terorizmus. Spolu s Michaelom Hardtom 
napísali v marxistickom duchu knihu Impérium; dúfajú, že minulosť nám ukáže, ktorým 
smerom ísť, aby sme odstránili nedostatky globálneho impéria.  
 
Ako tomu máme rozumieť?  
S dnešnou technikou, zdrojmi a poznaním vieme nájsť prostriedky a metódy na zmenu 
spoločnosti, ba niektoré zmeny by možno prijali aj mocní tohto sveta, ale nikto nevie, k čomu 
a akým smerom by sa mala spoločnosť zmeniť. Teda, okrem radikálov a pseudomesiášov, 
ktorí sú nebezpeční, ak dostanú priestor vykrikovať, ako napríklad nacionalisti. Falošní 
proroci vždy ukazovali smer, ktorým má kráčať celá spoločnosť, len neveria, že to je cesta do 
pekla.  
 
V tom, zdá sa, pomôže len silná organizácia... 
Dobrotivý Leviatan. Nielen štát, každá organizácia je netvor, ktorý nás ochraňuje aj terorizuje. 
Náš najsilnejší ochranca je zároveň náš najsilnejší nepriateľ. 

+++++++++++++++++++++++ 
http://plus7dni.pluska.sk/plus7dni/zaujalo-nas/2011/01/kampan.html 



Kampaň 
Zhruba dvadsaťšesťtisíc detí na Slovensku si vypočulo prednášku o drogách od človeka 
pravdepodobne prepojeného na kontroverzné scientologické hnutie. Viac ako stovka 
základných a stredných škôl po celej republike otvorila dvere občianskemu združeniu 
Slovensko bez drog a žiaci si domov odniesli brožúrky varujúce pred návykovými látkami. O 
tom, že takmer identické rozdávajú v Centrách Dianetiky a Scientológie, nemali deti či 
učitelia ani tušenie. 

 
Potajme: 

Prednášateľ, zhruba tridsiatnik Peter Remper, sa školám zvyčajne núka sám. Predstaví sa ako 
zástupca neziskovej organizácie, ktorá sa zaoberá protidrogovou témou, a deťom nosí letáky. 
„Dal mi na neho kontakt jeden rodič. Bol tu už druhý rok,“ hovorí Anna Cuttová, riaditeľka 
základnej školy vo Zvolene. Podľa nej bol Remper vyškolený v Prahe. „Mala tam mať účasť 
aj nejaká švédska spoločnosť, ktorá pripravovala prednášateľov pre deti pre tento 
program.“ Druhýkrát už navštívil aj základnú školu v bratislavskej Vrakuni. „Preukázal sa 
hodnoteniami riaditeľov z iných škôl, ako sa to páčilo, aký to malo zmysel, prečítala som si 
také niečo, a preto som nemala dôvod pochybovať,“ vysvetľuje zaskočená zástupkyňa Jana 
Kalinková. Ani jedna nevedela o pozadí, ktoré sa zrejme za občianskym združením skrýva. 
Hnutie scientológov je verejnosti známe skôr ako cirkev celebrít, najslávnejším a zvlášť 
oddaným šíriteľom ich posolstva je herec Tom Cruise. Protidrogovú osvetovú kampaň u nás i 
v Českej republike organizovali už v minulosti. Akcia s názvom Povedz nie drogám, povedz 
áno životu vtedy vo svojich materiáloch otvorene citovala zakladateľa scientologickej cirkvi 
L. R. Hubbarda a ospevovala jeho teórie. „Zvláštne poďakovanie patrí Knižnici L. R. 
Hubbarda za láskavé dovolenie citovať výňatky z diel L. Rona Hubbarda,“ stálo v nej. 
Drobným písmom sa čitatelia dozvedeli o ochrannej známke patriacej scientológom. Tentoraz 
však na Slovensku vyrazili do boja potajme. 

Dištanc: 

K protidrogovej kampani vydalo v roku 2004 české ministerstvo školstva odmietavé 
stanovisko a od týchto aktivít sa štát verejne dištancoval. U našich susedov dokonca 
scientológovia organizovali cyklomaratón i beh za „Českú republiku bez drog“. 
„Predstavitelia miest a obcí boli vyzývaní, aby podpísali vyhlásenie Mesto bez drog, čo 
niektorí aj urobili, a bolo im ponúkané školenie v oblasti protidrogovej prevencie, o čom 
niektoré mestá uvažujú,“ vyhlásilo tamojšie ministerstvo.  
„Scientológovia ponúkajú programy prostredníctvom osôb bez adekvátneho vzdelania a 
odborných skúseností. Preventívne protidrogové programy ponúkané scientológmi obsahujú 
manipulačné prvky, zrejme s cieľom získať ďalších priaznivcov tejto organizácie, ktorú v 
niektorých krajinách i mnohí odborníci v ČR označujú za sektu,“ píše sa ďalej v stanovisku.  
Slovenské ministerstvo školstva sa k tomu nevyjadrilo. O prednáškach združenia Slovensko 
bez drog, ktoré prebiehali na školách celý minulý rok, sa podľa odboru masmediálnej politiky 
dozvedeli až z našej otázky. „V školách možno uskutočňovať prednáškovú činnosť iba so 
súhlasom riaditeľa, ktorý zodpovedá za to, aby bola v súlade s princípmi a obsahom výchovy 
a vzdelávania, ako aj so štátnym vzdelávacím programom. O uvedených aktivitách nemá 
ministerstvo informácie a jednoznačne sa od nich dištancuje.“  
Pre ľudí, ktorí nemajú so scientologickou cirkvou skúsenosti, je takmer nemožné zistiť, kto 
medzi nich prišiel. Prednášky prebiehajú podľa zástupkýň škôl štandardne. Žiadna z nich si 



nevšimla, že by sa hovorilo o inom ako o drogách. Dokonca si ich pochvaľujú. „Máme sa 
niečoho obávať?“ pýtali sa obe. 

V novom šate: 

Scientologická cirkev na Slovensku nie je oficiálne zaregistrovaná. Na našom území tak 
pôsobí vo forme občianskych združení s názvom Centrum Dianetiky a Scientológie v 
dvanástich mestách. Občianske združenie Svet bez drog sa k scientológii verejne nehlási a 
nezmieňujú sa o ňom ani oficiálne scientologické internetové stránky. Akoby nemali nič 
spoločné.  
Týždenník Plus 7 dní však odhalil podobnosť osvetových brožúr. Graficky i obsahovo sú 
zošitky, ktoré Remper šíri medzi deťmi, takmer rovnaké s tými, ktoré nám ukazoval u seba v 
kancelárii šéf bratislavského scientologického strediska Štefan Lopušný pred dvoma rokmi. 
Občianske združenie Svet bez drog oficiálne vzniklo v januári 2010, Remper však chodil do 
škôl už aj predtým ako dobrovoľník. Dnes sa hrdí neuveriteľnou aktivitou. Školy obieha 
expresným tempom. „Mal som zhruba osemsto prednášok za rok a pol. Vychádza to tak štyri 
až päť prednášok denne. My sme veľmi efektívne občianske združenie,“ zasypáva nás číslami.  
Kto je tento človek a kto ho školil? Na otázku o pôvode materiálov začal odpovedať 
vyhýbavo. „Ja to mám od ľudí, ktorí to už pred tridsiatimi rokmi spísali. V podstate tie drogy 
sa odvtedy nezmenili nijako, takže síce dnes sú aj viac chemické, chemicky sa vyrábajú, ale 
svoju podstatu nezmenili.“  
Spojenie jeho občianskeho združenia a scientológie označuje za ohováranie a vyjadrovať sa k 
tomu nechce, odkazuje nás ďalej. „Kadejaké v úvodzovkách ohováračky, spájačky s niekým, 
s niečím a podobné veci, na to by vám odpovedal predseda združenia pán Šembera.“ Juraj 
Šembera nás však telefonicky niekoľkokrát pozýva na prednášku a o scientológii hovoriť 
nechce. „Mňa by zaujímalo, prečo vás to zaujíma. Odkiaľ ste na to prišli? O čo vám 
ide?“ pýta sa opakovane. 

Očista: 

Boj proti drogám zastrešuje scientologický rehabilitačný program s názvom Narconon. V 
nových brožúrach, ktoré sú voľne dostupné na internetovej stránke združenia Slovensko bez 
drog, už chýba zmienka o „spisovateľovi a humanistovi“ L. Ronovi Hubbardovi i o jeho 
teóriách a liečebných postupoch drogových závislostí. „Jedným z objavov L. Rona Hubbarda, 
potvrdeným vedeckým výskumom, je skutočnosť, že zvyšky drog a ďalších toxínov sa 
ukladajú do tukových tkanív tela a zostávajú tam dokonca aj roky po tom, ako človek drogy 
užil. Tieto zvyšky môžu ďalej negatívne ovplyvňovať jedinca tiež dlho po tom, čo efekt drogy 
pominul,“ píše sa na stránkach letáka, ktorý sme dostali v scientologickom centre. Takéto 
usadeniny potom vraj zhoršujú ľuďom vnímanie, mätú ich a tak bránia dosiahnutiu vyššieho 
duchovného vedomia.  
Všestranný expert Hubbard vymyslel aj na to vlastnú „terapiu“. Zo závislosti vraj dostane aj 
človeka na heroíne. „Pán Hubbard si uvedomil, že biochemický faktor sa musí vyriešiť 
predtým, ako môže jedinec dosiahnuť trvalý duševný rast. Navrhol to, čo nezávislí vedci 
považujú za najbezpečnejšiu, najefektívnejšiu - a jedinú - detoxikačnú procedúru svojho 
druhu, a síce purifikačný (očistný) program.“ 
Tento jedinečný program je v skutočnosti niekoľko týždňov saunovania, zdravá životospráva, 
denné cvičenie a užívanie vitamínov. Zaplatiť si ho mohol aj na Slovensku ktokoľvek, 
predával sa pred pár rokmi v Martine za neuveriteľných 35-tisíc korún. Sľuboval však 
celoživotný účinok a dokonca možné zvýšenie IQ aj o 25 bodov! 
Odborníci označili program Narconon za chybný už pred šiestimi rokmi. „Pri ťažkých stavoch 



človek nemôže ani znížiť pitie, lebo by dostal delírium alebo epileptický záchvat z alkoholu, 
to sa týka aj niektorých iných drog. Preto len psychologické pôsobenie v takejto situácii už 
človeku nepomôže. Podobne ako pri otravách ide o ťažké, život ohrozujúce poruchy 
zdravia,“ hovorí hlavný odborník ministerstva zravotníctva pre drogové závislosti MUDr. 
Ľubomír Okruhlica. 

Pravda?: 

Hoci sa zmienka o drogách v tukových tkanivách či purifikačnom programe v nových 
brožúrach nenachádza, vyzerá to tak, že Peter Remper túto teóriu deťom predostiera. Keď sa 
počas telefonického rozhovoru pustí vysvetľovať, že drogy sú už roky rovnaké, dodáva, že 
„stále tú svoju podstatu nezmenili. Stále sa ukladajú napríklad do tukov a ostávajú tam“. 
Rovnako sa vyjadril aj v októbrovom vysielaní regionálnej košickej televízie, kde s ním ako s 
odborníkom na tému robili rozhovor. „Deti prídu za mnou a povedia mi, že sa dozvedeli niečo 
nové. Drogy sa ukladajú napríklad do tukového tkaniva, to je jedna z tém, ostávajú v tele, ony 
sa nevyplavia všetky naraz, pretrvávajú tam dosť dlhý čas.“  
Šéf Centra pre liečbu drogových závislostí v Bratislave Ľubomír  Okruhlica má iný  názor. 
„Ukladanie zvyškov drog v tukovom tkanive nie je úplne pravda. Niečo sa ukladá a niečo nie. 
Ukladá sa napríklad z kanabisu THC v tukovom tkanive, ale väčšina  ostatných drog sa tam 
neukladá.“  
Podobnosť s oficiálnou protidrogovou kampaňou scientológov a občianskeho združenia 
Slovensko bez drog je do očí bijúca. Deti dostali s brožúrkami aj kontakt na toto združenie. 
Ak raz budú mať s drogami, nebodaj, skutočne problém a požiadajú ho o pomoc, ponúkne im 
Peter Remper „očistný“ program autora sci--fi románov L. R. Hubbarda alebo ich pošle za 
odborníkmi?      LENKA ĎURAJKOVÁ  

–––––––––––––––––––––- 
Pripomina to kampan sociologov, ktoru viedla pani Gyarfasova, ked robila prieskum na ZS 
a Gymnaziu Matky Alexie v roku 1996 a deti sa vypytovala, koho volili rodicia, aky maju 
nazor na Slovensky stat a na Jozefa Tisa a to vsetko bez vedomia rodicov. 

+++++++++++++++++++++++ 

Španělsko: proticírkevní zákon stažen     30.12.2010  

Španělská vláda stáhla z projednávání v parlamentu návrh zákona, který nařizoval odstranit 
kříže  a mariánské sochy z veřejných budov. Při oficiálních slavnostech a státních pohřbech 
padlých vojáků by podle tohoto zákona byly vyloučeny náboženské obřady. Zákon, který 
vyvolal v převážně katolické španělské společnosti rozruch, byl stažen poté, co vládní 
socialisté zjistili, že menšinové národnostní strany Basků a obyvatel Kanárských ostrovů, na 
které je vláda odkázána, takovouto normu nepodpoří. 

+++++++++++++++++++++++ 

http://www.obcinst.cz/cs/ 

+++++++++++++++++++++++ 
Lidové noviny  

Nový Bydžov svolává obce k 'řešení romské otázky'. O pomoc žádá i Johna 
7. ledna 2011  11:25,   



NOVÝ BYDŽOV - Násilnosti v Novém Bydžově na Královéhradecku nepolevují. Za 
poslední týden romští výtržníci napadli několik mladíků mezi nimi i gymnazistu, který vedl 
do školy svou malou sestru. Město proto požádalo o pomoc další obce, která trápí obdobné 
problémy ke společnému "řešení romské otázky". Poradit přijede i někdejší primátorka 
Chomutova Ivana Řápková (ODS). 

Romští výtržníci si v posledních dnech vybrali vždy mladíky ve věku okolo 16 let, které 
fyzicky napadli. Mezi nimi byl i student gymnázia, kterého zmlátili poté, co odvedl do školy 
svou mladší sestru. 

Čtěte také 

(Všichni se bojí, říkají v Novém Bydžově. Herny jsou po zásahu radnice prázdné) 

"Městu vládne strach, hrozí vznik domobrany, lidé volají po pomoci. Bojí se posílat své děti 
do kroužků a do škol, staří lidé se obávají vůbec vyjít z domu," píše starosta Pavel Louda 
(ODS) na internetových stránkách Nového Bydžova. Starosta proto žádá ministra vnitra 
Radka Johna o okamžitou pomoc. 

Exekutoři budou moci dávky zabavit, plánuje ministr Drábek 

Ministerstvo práce a sociálních věcí připravuje podle serveru Týden.cz novelu, podle níž by 
exekutoři mohli zabavit i peníze, které neplatiči dostanou na sociálních dávkách.  
 
Část peněz by ale lidem měla zůstat jako jakési minimum. Novelu by ministerstvo mělo 
předložit na jaře.  
Na pořádek dohlídne "ochranka" 
Město kvůli násilnostem dokonce zřídilo speciální e-mailovou "linku pro pořádek", kam 
mohou lidé psát, pokud budou mít informace o jakékoliv podezřelé činnosti. Podle starosty už 
do e-mailu dorazilo několik fotografií dokládající rozkrádání majetku. "Nechci to víc 
rozebírat, ale jsou to věci, ve kterých se lidé spíše vracejí do minulosti, že mají stejnou 
zkušenost, ale neměli odvahu to nahlásit," řekl pro server Lidovky.cz starosta.   

Kromě toho zavedl Nový Bydžov také speciální přímou linku na městskou policii, které se 
lidé v ohrožení dovolají i v případě, že strážnící zasahují už někde v terénu. 
 

Na pořádek ve městě bude již od tohoto víkendu dozorovat také bezpečnostní služba, kterou 
najalo město. "Hlídka je tříčlenná, mají k dispozici vlastní vozidlo a na požádání jsou schopní 
dodat i služebního psa," řekl serveru Lidovky.cz starosta. Za jeden víkend město zaplatí 
agentuře 16 800 korun. Minulý týden navíc Nový Bydžov vypsal výběrové řízení na další dva 
strážníky. 
 
Podle místního Roma Štefana Mitala je situace vyhrocená a povolání bezpečnostní agentury 
není šťastným řešením. "Ochranu by měla zajišťoval státní a městská policie a ne agentura," 
řekl ČTK Mital, který v romské komunitě požívá značné autority. Peníze na agenturu by 
radnice měla podle něj spíše použít třeba na posílení městské policie. Uvedl, že v minulosti 
měla městská policie výrazně více lidí než dnes. Za problémy podle Mitala stojí cizí mladí 



Romové, kteří do města přišli v poslední době. "Starousedlíci potíže nedělají. Nejhorší je, že 
město to dává za vinu všem," řekl.  

Řešení romské otázky 
Vedení Nového Bydžova v pátek na svých internetových stránkách vyzvalo další obce k 
"řešení romské otázky". Obce, které podobně jako Nový Bydžov řeší násilnosti z řad 
romských občanů, by se měly sejít 14. února v Novém Bydžově. Dorazit tam má i poslankyně 
a někdejší primátorka Chomutova Ivana Řápková (ODS). 

Kvůli neustávajícím násilnostem ve městě, se starosta také obrátil na ministerstvo vnitra. 
"Město Nový Bydžov žádá Krajské ředitelství policie Královéhradeckého kraje a pana 
ministra Radka Johna o pomoc!!! Potřebuje neprodleně pomoc státu, aby ochránilo své 
občany před násilím," vyzývá starosta Louda. Na jeho výzvu hned zareagovala krajská policie, 
která okamžitě zvýšila počet policistů v terénu. Přímo ve městě by navíc měla vzniknout 
služebna kriminální policie. 

Situace ve městě se vyhrotila na podzim loňského roku, kdy tam Rom znásilnil 
jedenadvacetiletou ženu. Následně starosta zveřejnil ostré prohlášení, v němž uvedl, že 
"cikáni otravujou, kradou a znásilňují". Město také přistoupilo ke strategii, že koho 
přistihnou  v herně u automatů, ten přijde o sociální dávky.  hs  

Související články 

• Starosta Nového Bydžova se pustil do 'cikánů': Otravují, kradou, znásilňují  
• Ptejte se starosty Nového Bydžova, jak chce 'vyřešit romskou otázku' 

+++++++++++++++++++++++ 

o http://www.facemag.cz/navod-zakladame-fan-stranku/ 

o Velice užitečný článek. Jen jsem nenašel, kde de nastavit abych měl adresu 
skupiny třeba facebook.com/moje.skupina :-( třeba redbull to má 
facebook.com/redbull 

o Tomas: http://www.facebook.com/username/ 

o http://www.facebook.com/groups/create.php 

http://www.facemag.cz/navod-na-zalozeni-skupiny/ 
+++++++++++++++++++++++ 

ÚSMEVNÝ ČLÁNOK O DETSKEJ LOGIKE: 

Tak počúvaj, čo sa mi stalo. 

Moje dieťa nechcelo jesť. Tak som mu to dal príkazom a išiel som na balkón fajčiť. Krpec 

volal, že mám zavrieť dvere, lebo je mu zima. Nové balkónové dvere sa však stále otvárajú, 

preto som mu povedal, nech ich zvnútra sám zavrie. Môj poslušný Jonáško zavrel - a 



akonáhle zistil, že sa k nemu nedostanem, odložil lyžicu, zapol si telku a mňa vonku si 

nevšímal. 

Klopal som, ale on sa iba usmieval, pekne som ho prosil, načo začal vyjednávať. Povedal, že 

otvorí, ak mu sľúbim, že nemusí jesť. Ešteže nepovedal, aby som si kľakol. Takto ponížiť 

som sa však nechcel. Začal som búchať a nadávať, nech okamžite otvorí. Ďalej sa veselo 

smial, veľká sranda, ale mňa už v tričku s krátkym rukávom humor prešiel. 

Poriadne som tresol do dverí a povedal mu, že ho zderiem ako hada. Môj synček sa zľakol. 

Potom povedal, že by mi aj otvoril, ale bojí sa, že dostane na zadok. Toto trvalo dobrých 

dvadsať minút; ľudia z domu oproti pozerali na mňa ako na blázna. Nakoniec som mobilom 

zavolal na pevnú linku a zmeneným hlasom som si k telefónu pýtal seba samého. 

Jonáš povedal, že otec nemôže ísť k telefónu, lebo je na balkóne. Nato som odvetil, že ja 

viem, ako tam svojho otca vymkol. Jonáš sa opýtal - odkiaľ to viem? Povedal som, že som 

Boh a viem všetko, aj to, že nechce jesť. Na druhom konci telefónu bolo chvíľu ticho, potom 

sa ma spýtal, či ako Boh môžem zariadiť, aby nedostal bitku. 

To sa mi nepáčilo, ale na druhej strane. Boh je milosrdný, tak som mu to sľúbil. Jonáš mi 

potom bez slova otvoril dvere a začal jesť. Ani ja som nič nepovedal, iba som si k nemu sadol 

a spýtal sa ho, ako mu chutí? "Dobre, tata," povedal a po chvíli dodal, "volal mi Boh." "A čo 

povedal?" "Že nemáš toľko fajčiť." 

Zdroj: www.horiaciker.sk 

 
 
 
 
 


